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Postadress: Uppsala kommun, kommunstyrelsen, 753 75 Uppsala  

Besöksadress: Stadshusgatan 2 

Telefon: 018-727 00 00 (Kontaktcenter) 

E-post: kommunledningskontoret@uppsala.se 

www.uppsala.se  
Click or tap here to enter text. 

Kommunstyrelsens protokoll onsdagen den 31 
augusti 2022 

Plats och tid  

KS-salen, Stadshuset, klockan  10:30-14:51  
ajournering klockan 12:00-13:00, 14:05-15:20 

Paragrafer  

167-204 

Justering 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av 

beslutsprotokoll. Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet. 

Sekreterare 

Sara-Carin Öhman, kommunsekreterare 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Kommunstyrelsen Datum: 

Protokoll 2022-08-31 

mailto:kommunledningskontoret@uppsala.se
http://www.uppsala.se/


Sida 2 (75) 

 

Kommunstyrelsen Datum: 

Protokoll 2022-08-31 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet. 

 

Utdragsbestyrkande 

 

 
Närvarande 

Beslutande 

Erik Pelling (S), ordförande 
Mohamad Hassan (L), 1:e vice ordförande 

Fredrik Ahlstedt (M), 2:e vice ordförande 
Asal Gohari (S) 

Therez Almerfors (M) 
Erik Dagnesjö (S) 

Christopher Lagerqvist (M) 

Maria Patel (S) 
Ulrik Wärnsberg (S) 

Stefan Hanna (-) 

Simon Alm (-) 

Rickard Malmström (MP) §§ 169 
Helena Nordström Källström (MP) §§, 167-168, 170-204 

Tobias Smedberg (V) 
Jonas Segersam (KD) §§ 167-181 

Eva Moberg (KD) §§ 182-204 
Hanna Victoria Mörck (V) §§ 167-169 
Karolin Lundström (V) §§ 170-204 

Ej tjänstgörande ersättare 

Mats Gyllander (M) 

Linda Eskilsson (MP) §§ 169-184 
Madeleine Andersson (M) 

Jonas Petersson (C) 

Helena Nordström Källström (MP) §§ 168 
Karolin Lundström (V) §§ 167-169 
Kent Kumpula (SD) 
Eva Moberg (KD) §§ 167-181 

Övriga närvarande 

Joachim Danielsson, stadsdirektör, Ingela Hagström, utvecklingsdirektör och 

biträdande stadsdirektör, Ola Hägglund, ekonomidirektör och biträdande 

stadsdirektör, Christian Blomberg, stadsbyggnadsdirektör, Lena Grapp, stadsjurist, 

Susanne Eriksson, politisk stabschef, Christian Dahlmann, enhetschef, Carl Ljunggren, 
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Kommunstyrelsen Datum: 

Protokoll 2022-08-31 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet. 

 

Utdragsbestyrkande 

 

fastighetsdirektör, Marta Tiberg, kommunikationsdirektör, Åsa Dahlin, enhetschef, 
Anna Sander, avdelningschef, Sophia Södergård, Filip Dumanski, politiska sekreterare, 

 
Föredragande handläggare: Stefan Unnevall, Isabelle Waldenvik, Adam Fischer, 

Gabriella Burel, Michael Eriksson, Maurizio Dibennardo Galluzzo, Isabella Lundgren, 

Hannes Widmark, Elin Belleza och Mia Carlevi.   
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Kommunstyrelsen Datum: 

Protokoll 2022-08-31 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet. 

 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 167 

Val av justerare samt justeringsdag 

 

Beslut  

Kommunstyrelsen beslutar  

1. att uppdra till Fredrik Ahlstedt (M) att jämte ordföranden justera protokollet 
den 6 september 2022.  
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Kommunstyrelsen Datum: 

Protokoll 2022-08-31 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet. 

 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 168 

Fastställande av föredragningslista 
 

Beslut  

Kommunstyrelsen beslutar  

1. att fastställa föredragningslistan med ändringen att ärende 11 Yttrande över 

genomförandeplan för Länsplan 2023-2029 utgår, samt 
2. att överlämna inlämnat initiativ för att tidigarelägga planerna för konstgräs på 

Gamlis IP i Gamla Uppsala från Mohamad Hassan (L) till förvaltningen för 

beredning.  
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Kommunstyrelsen Datum: 

Protokoll 2022-08-31 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet. 

 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 169 

Informationsärenden 

 

Kommunstyrelsens informeras om följande: 

Yttrande över begäran om att inkomma med underlag avseende bidrag till det 
militära försvaret under höjd beredskap  

Föredragande: Stefan Unnevall, Anders Fridborg 

 

Återrapportering från Stadshusprojektet 

Föredragande: Carl Ljunggren  
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Kommunstyrelsen Datum: 

Protokoll 2022-08-31 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet. 

 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 170  

Köpeavtal för exploatering med Botrygg 
Förvaltningsfastigheter AB avseende Kåbo 
79:2 Rosendal 

KSN-2019-0008 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att godkänna köpeavtal för exploatering mellan Uppsala kommun och 
Botrygg Förvaltningsfastigheter AB (organisationsnummer 556730-2905) 

avseende fastigheten Uppsala Kåbo 79:2 enligt ärendets bilaga 1. 

Sammanfattning 

Uppsala kommun tecknade i mars 2019 markanvisningsavtal med Botrygg AB som är 

moderbolag till Botrygg Förvaltningsfastigheter AB. Markanvisningsavtalet avser ett 
förslag inom fastigheten Kåbo 79:2. 

Stadsbyggnadsförvaltningen föreslår att fastigheten säljs till Botrygg 

Förvaltningsfastigheter AB enligt köpeavtalet i ärendets bilaga 1 då bygglov getts i 

enlighet med markanvisningsavtalet och då övriga åtaganden uppfyllts. 

Beslutsunderlag  

• Protokollsutdrag mark- och exploateringsutskottet 2022-08-10, § 64 

• Tjänsteskrivelse daterad 9 maj 2022 

• Bilaga 1, Köpeavtal för exploatering 

• Bilaga 2, Karta, illustrationer och lägenhetsfördelning 

Yrkande 

Simon Alm (-) yrkar att ärendet avslås. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer mark- och exploateringsutskottets förslag mot avslag och finner 

att kommunstyrelsen bifaller detsamma. 
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Kommunstyrelsen Datum: 

Protokoll 2022-08-31 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet. 

 

Utdragsbestyrkande 

 

Reservation 

Simon Alm (-) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande och med följande 
motivering: 
37 miljoner kronor i försäljningsintäkt för byggnation av 150 bostäder är lågt när hänsyn 

tas till att kommunen förbinds tillhandahålla utbyggnad av gemenskapsytor för 16 

miljoner kronor, vilket alltså netto blir 21 miljoner kronor. Per bostad blir det 140 tusen 
kronor. Detta blir därmed en stor värdeöverföring från skattekollektivet till köpande 
bolag. Det är märkligt att kommunens socialistiska partier kan bråka om småvinster i 

samhällsfinansierad sektor samtidigt som man systematiskt ger bort stora värden för 
uppbyggnad av hyresrätter.  

Det framgår av klausulen under tilläggsköpeskilling att kommunen tar för lite betalt för 

bostäderna i förhållande till om de sålts för bostadsrätter. Det är något otydligt exakt hur 

lite betalt man får, men i vart fall är 6000 kr per kvadratmeter grovt beräknat en 
dubblering av det pris man tar för att sälja marken för hyresrättsändamål. Klausulen 

gäller bara i tio år varför man kan utgå från att kommunen förlorat dessa övervärden när 

dessa tio år löpt ut. Poängen med detta är att rädda ansiktet på politiken som fattar 

beslut om denna försäljning eftersom det kan anses ”överspelat” om denna förlust för 
skattebetalarna inträffar några mandatperioder senare än beslutet. Det är oansvarigt då 

villkoren är glasklara i beslutet redan idag. 

Fråga till förvaltningen blir, vad skulle kommunen ungefär få för köpeskilling om 

bostadsrätter skulle byggas under liknande former? 

Principiellt är vidare hyresrätten en boendeform som skapar lägsta möjliga egenansvar 

hos de boende och skapar lågt långsiktigt värde för de boende. Det är därför inte en 

boendeform som bör subventioneras till att existera i en överdriven andel av kommunens 
bostadssammansättning, men märk väl att den har ett existensberättigande som 

tillfällig bostad för den del av befolkningen som har behov av just en sådan lösning. 

Uppsala har en hög andel hyresrätter redan idag varför kraftiga subventioner för 
utvecklandet av ytterligare hyresrätter inte är nödvändigt, istället behöver Uppsala fler 
bostäder som ägs av de boende i allmänhet samt i synnerhet villa- och radhusbostäder. 

Ärendet bör av ekonomiska skäl avslås. 
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Kommunstyrelsen Datum: 

Protokoll 2022-08-31 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet. 

 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 171  

Revidering av kommunstyrelsens arbets- och 
delegationsordning 

KSN-2022-01411 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att anta delegations- och arbetsordning för kommunstyrelsen enligt ärendets 

bilaga 1. 

Sammanfattning 

Kommunledningskontoret har gjort en översyn av kommunstyrelsens delegations- och 

arbetsordning som utgår från en ny mall. Ändringarna är genomgripande och 
omfattande och görs bland annat som en konsekvens av organisationsförändringar 

inom kommunstyrelsens förvaltningar.  

Uppdateringar och anpassningar har gjorts utifrån nu gällande kommunallag 
(2017:725) och förvaltningslag (2017:900). 

Beslutsunderlag  

• Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott 2022-05-24, § 158 

• Tjänsteskrivelse daterad den 17 maj 2022 

• Bilaga 1, förslag till ny arbets- och delegationsordning för kommunstyrelsen 

• Bilaga 2, befintlig arbets- och delegationsordning för kommunstyrelsen 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer arbetsutskottets förslag mot avslag och finner att 
kommunstyrelsen bifaller detsamma. 
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Kommunstyrelsen Datum: 

Protokoll 2022-08-31 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet. 

 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 172  

Funktionsprogram för städ och receptioner 

KSN-2022-01195 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att ge förvaltningen i uppdrag att se över antalet eluttag i anslutning till 
städutrymmen för att ta höjd för framtida behov som till exempel kan uppstå 

kopplat till digitalisering, samt 
2. att med tillägget ovan godkänna funktionsprogram för städ och receptioner 

enligt bilaga 1 och bilaga 3. 

Sammanfattning 

Gemensam service är oftast verksamma i andra nämnders lokaler. 
Funktionsprogrammen för städ respektive receptioner planeras alltid läggas med som 

en bilaga vid beställning av nya lokaler och vid större ombyggnationer. Programmen är 

skrivna utifrån att läsaren är fastighetsägare, arkitekt eller annan teknisk konsult och 

framtagna utifrån erfarenheter från tidigare projekt.  

Beslutsunderlag 

• Protokollsutdrag kommunstyrelsens utskott för gemensam service 2022- 05-

18, § 10 

• Tjänsteskrivelse daterad den 25 april 2022 

• Bilaga 1. Funktionsprogram Städ 

• Bilaga 2. Städutrymme – förslag 

• Bilaga 3. Funktionsprogram för receptioner 

Yrkande 

Simon Alm (-) yrkar bifall till kommunstyrelsens utskott för gemensam service förslag. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer förslaget från kommunstyrelsens utskott för gemensam service 
mot avslag och finner att kommunstyrelsen bifaller detsamma. 
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Kommunstyrelsen Datum: 

Protokoll 2022-08-31 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet. 

 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 173  

Yttrande över betänkandet Sänk tröskeln till 
en god bostad (SOU 2022:14) 

KSN-2022-01006 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att avge yttrande till finansdepartementet enligt ärendets bilaga 1. 

Sammanfattning 

Finansdepartementet har överlämnat betänkandet Sänk tröskeln till en god bostad 

(SOU 2022:14) till Uppsala kommun för yttrande senast 1 september 2022.  

 
Utredningen har haft i uppdrag att analysera och överväga åtgärder som dels tydliggör 

uppgiftsfördelningen inom bostadspolitiken, dels bidrar till att ett antal 
bostadspolitiska verktyg är effektiva och ändamålsenliga. Det övergripande syftet med 
utredningen är att skapa förutsättningar för en socialt hållbar bostadsförsörjning.  

 
Med detta avses enligt direktivet att utifrån en gemensam problembeskrivning 

använda bostadspolitiska verktyg på ett sätt som ger hushåll möjlighet att kunna 

skaffa en bostad som svarar mot deras behov samtidigt som boendesegregationen 

motverkas och förutsättningarna för jämlika uppväxt- och levnadsvillkor förbättras. 

Utredningen har sökt lösningar som kan bidra till en utveckling där fler utifrån egen 
förmåga klarar att ordna en god bostad. 
 

Betänkandet kan läsas i sin helhet här. 

Beslutsunderlag  

• Protokollsutdrag kommunstyrelsens arbetsutskott 2022-08-23, § 226 

• Tjänsteskrivelse daterad 16 augusti 2022 

• Bilaga 1, Yttrande över betänkandet Sänk tröskeln till en god bostad (SOU 
2022:14) 

• Bilaga 2, Yttrande från socialnämnden 22 juni 2022 

• Bilaga 3, Yttrande från Uppsala Bostadsförmedling AB 2 juni 2022 

• Bilaga 4, Yttrande från Uppsalahem AB 28 juni 2022 

https://www.regeringen.se/49662d/contentassets/d99a2b0531db40f0b2a070f881fd7e9a/sank-troskeln-till-en-god-bostad-sou-202214.pdf
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Kommunstyrelsen Datum: 

Protokoll 2022-08-31 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet. 

 

Utdragsbestyrkande 

 

Yrkanden 

Stefan Hanna (-) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag. 

Fredrik Ahlstedt (M), Therez Almerfors (M), Christopher Lagerquist (M) och Jonas 
Segersam (KD) yrkar 

att ärendet ska återremitteras och följande ändringar skall inarbetas i förslaget: 

- Vi skall avvisa förslag som möjliggör fler förturer än idag. 
- Vi skall avvisa förslaget att kräva bostadsförmedlingar och även avgiftsbefrielse 

för vissa.  
- Vi skall avvisa förslaget att lagstifta om tillträdeskrav. 

- Vi skall värna det kommunala självbestämmandet varför vi avvisar alla tankar 
på att staten skall ta över kommunernas roll.  

- Vi skall avvisa förslaget om ett råd för socialt hållbar bostadsförsörjning.  
- Vi skall avvisa förslaget att inlemma Allbolagen (2010:879) i 

bostadsförsörjningslagen.  

Beslutsgång 

Ordförande ställer yrkandet om återremiss mot att ärendet ska avgöras idag och finner 

att ärendet ska avgöras idag.  

Därefter ställer ordföranden arbetsutskottets förslag mot avslag och finner att 
kommunstyrelsen bifaller detsamma.  

Reservationer 

Fredrik Ahlstedt (M), Therez Almerfors (M), Christopher Lagerquist (M) och Jonas 

Segersam (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande.  

Särskilt yttrande 

Stefan Hanna (-) anmäler följande särskilda yttrande: 
Det är viktigt att Boverkets föreskrifter om krav på bostadsstandard anpassas så att det i 

högre utsträckning blir möjligt att producera bostadsformer som bygger på 

delningsprinciper liknande studentlägenheter i korridor. Dagens krav på bostäder gör det 
orimligt dyrt att producera bostäder som är tillräckligt prisvärda för att människor med 
en mycket begränsad ekonomi ska ha råd till ett första boende eller ett långvarigt relativt 
sett prisvärt boende. 
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Kommunstyrelsen Datum: 

Protokoll 2022-08-31 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet. 

 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 174  

Deltagande vid STUNS studieresa till Schweiz 
4 - 6 oktober 2022 

KSN-2022-02183 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att kommunstyrelsens ordförande, kommunstyrelsens andre vice ordförande 

samt stadsdirektör bereds möjlighet att delta på STUNS studieresa den 4–6 
oktober 2022. 

2. att ersättare kan utses av respektive ordförande och 2:e vice ordförande i de 
fall förhinder uppstår. 

Sammanfattning 

Den 4–6 oktober 2022 anordnar STUNS en studieresa för STUNS styrelse och 
ledningsgrupp till Zürich, Schweiz. Syftet med resan är att närmare studera Zürich 
innovationsekosystem, hur man samverkar mellan akademi, näringsliv och samhälle 

samt hur man i Zürich arbetar för att attrahera, utveckla och behålla talanger och 
innovativa verksamheter. 

Beslutsunderlag  

• Protokollsutdrag kommunstyrelsens arbetsutskott 2022-08-16, § 207 

• Tjänsteskrivelse daterad 15 juli 2022 

Yrkanden 

Stefan Hanna (-) och Simon Alm (-) yrkar att ärendet avslås. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer arbetsutskottets förslag mot avslag och finner att 

kommunstyrelsen bifaller detsamma. 
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Kommunstyrelsen Datum: 

Protokoll 2022-08-31 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet. 

 

Utdragsbestyrkande 

 

Reservationer 

Simon Alm (-) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande och med följande 
motivering: 
Nyttan av resan i förhållande till tidsåtgång och ekonomi är inte berättigad. 

Stefan Hanna (-) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande.  

Särskilda yttranden 

Stefan Hanna (-) anmäler följande särskilda yttrande: 
Eftersom Uppsala kommuns ranking när Svenskt Näringsliv rankar ”Bästa 

företagsklimat” är uselt, plats 232 av 290 kommuner, är det viktigare att ägna tid och 
pengar till att förbättra det lokala företagsklimatet. De pengar som detta kostar för 
kommunen kan med fördel i stället användas för att tillsammans med representanter 

för näringslivet ta fram en konkret handlingsplan för hur kommunen mätbart ska 
förbättra företagsklimatet. 

 
Kent Kumpula (SD) anmäler följande särskilda yttrande: 

Sverigedemokraterna ifrågasätter nyttan med den här resan, det är inte ett ansvarsfullt 
användande av skattemedel att ideligen göra resor kors och tvärs över Europa. Samråd 

med Zürich kan göras på andra sätt, till exempel kan man ha möten över Zoom, Teams, 

osv 
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Kommunstyrelsen Datum: 

Protokoll 2022-08-31 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet. 

 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 175  

Avtal om ändrat väghållaransvar för del av väg 
696 och 699 samt införande av 
väghållningsområde för Storvreta 

KSN-2022-02007 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att godkänna avtal med Trafikverket enligt bilaga 2. 

Sammanfattning 

Uppsala kommun är idag väghållare i stora delar av Storvreta. De kommande åren 

planerar Uppsala kommun för en omfattande exploatering i Storvreta vilket har gjort 
att behovet av ändrat väghållningsområde samt väghållaransvar från Trafikverket till 

Uppsala kommun lyfts för del av väg 696 och 699. Ett förslag till avtal för att skapa en 
gemensam intention mellan Uppsala kommun och Trafikverket rörande 

förändringsprocessen för väghållaransvaret och väghållningsområdet i Storvreta har 

tagits fram. 

 

Syftet med att ändra väghållaransvar och väghållningsområde är att åstadkomma en 
väghållning som är rationell och väl fungerande för båda parters behov. Genom ett 

övertagande av väghållaransvaret och upprättande av väghållningsområde för 
Storvreta får Uppsala kommun rådighet över vägsträckor som är viktiga ur ett 

stadsutvecklingsperspektiv samt möjlighet att utveckla vägnätet efter de behov som 
finns.  
 

Avtalet utgör underlag för den formella juridiska process som beslutar om ändrat 
väghållaransvar vid Trafikverket.  
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Kommunstyrelsen Datum: 

Protokoll 2022-08-31 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet. 

 

Utdragsbestyrkande 

 

Beslutsunderlag 

• Protokollsutdrag kommunstyrelsens arbetsutskott 2022-08-16, § 208  

• Tjänsteskrivelse daterad 17 augusti 2022  

• Bilaga 1, Protokollsutdrag från Gatu- och samhällsmiljönämnden  

• Bilaga 2, Avtal om ändrat väghållaransvar för del av väg 696 och 699 samt 
införande av väghållningsområde för Storvreta i Uppsala kommun  

• Bilaga 3, Översiktskarta väghållningsområde Storvreta  

• Bilaga 4, Karta del av väg 696  

• Bilaga 5, Karta del av väg 699  

• Bilaga 6, Eftersatt underhåll 

• Bilaga 7, Ekonomiska konsekvenser 

Yrkanden 

Erik Pelling (S) och Simon Alm (-) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag.  

Jonas Segersam (KD) yrkar att kommunen bör överta väghållaransvaret för väg 699 

(Ärentunavägen) ända ut till 290 och i vilket fall fram till ån. Jag yrkar därför att ärendet 
återremitteras i syfte att få detta till stånd. 

Beslutsgång 

Ordförande ställer Jonas Segersams (KD) yrkande om återremiss mot att ärendet ska 

avgöras idag och finner att ärendet ska avgöras idag.  

Därefter ställer ordföranden arbetsutskottets förslag mot avslag och finner att 
kommunstyrelsen bifaller detsamma.  

Reservation 

Jonas Segersam (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande.  

Särskilda yttranden 

Simon Alm (-) anmäler följande särskilda yttrande: 

Kristdemokraterna har en poäng i sitt förslag, men det får bli en fråga om omförhandling 

efter att nuvarande avtal kan komma till stånd. Det är mer värdefullt att göra på det 
sättet. 

Jonas Petersson (C) anmäler följande särskilda yttrande: 

Centerpartiet anser att Kristdemokraternas förslag, att ta över väghållaransvaret för väg 
699 från Storvreta samhälle fram till ån är en bra idé. Det skulle framtidssäkra 
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kommunens möjlighet att förlänga rekreationsstråket utmed ån och även skapa en säker 
trafikmiljö för gående och cyklister till ån, det möjliga framtida stråket, från reningsverket 
där den föreslagna gränsen går för det kommunala väghållaransvaret enligt förslaget. 
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§ 176  

Riktlinje för hållbar användning av lokaler och 
anläggningar 

KSN-2020-01611 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att anta Riktlinje för hållbar användning av lokaler och anläggningar i enlighet 

med ärendets bilaga 1. 
2. att uppdra åt Kommunledningskontoret att följa upp vad riktlinjerna har haft 

för effekter inom två år och rapportera detta till Kommunstyrelsen. 

Sammanfattning 

Kommunledningskontoret har tagit fram ett förslag till riktlinje som möjliggör ett 

samordnat och standardiserat arbetssätt för hållbar användning av kommunala 
lokaler och anläggningar i linje med fullmäktiges inriktning. Syftet är att gemensamma 
lokallösningar mellan olika verksamheter ska utvecklas med strävan att minska 

lokalkostnaden per invånare. 
 

Om lokaler och anläggningar används så att dess tillgängliga tid och kapacitet tas 

tillvara så är användningen av resurserna hållbar. Effekten av en hållbar användning av 

lokaler och anläggningar är att de ekonomiska och ekologiska resurser som tas i 

anspråk blir måttfulla i förhållande till den nytta kommunen får ut av dess användning. 

Beslutsunderlag 

• Protokollsutdrag kommunstyrelsens arbetsutskott 2022-08-16, § 210 

• Tjänsteskrivelse daterad 2 augusti 2022 

• Bilaga 1, Riktlinje för hållbar användning av lokaler och anläggningar 

• Bilaga 2, Exempel på beräkning av ekonomiska konsekvenser 

Yrkanden 

Simon Alm (-) och Stefan Hanna (-) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag.  
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Jonas Segersam (KD) yrkar på följande tillägg: 
att uppdra åt Kommunledningskontoret att följa upp vad riktlinjerna har haft för effekter 
inom två år och rapportera detta till Kommunstyrelsen. 

Fredrik Ahlstedt (M) och Erik Pelling (S) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag samt 

bifall till Jonas Segersams (KD) tilläggsyrkande. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer först arbetsutskottets förslag mot avslag och finner att 

kommunstyrelsen bifaller detsamma. 

Därefter ställer ordföranden Jonas Segersams (KD) tilläggsyrkande mot avslag och 
finner att kommunstyrelsen bifaller detsamma.  

Särskilda yttranden 

Simon Alm (-) anmäler följande särskilda yttrande: 

Effektiviseringar som inte medför några meningsfulla försämringar eller inga 
försämringar alls är alltid önskvärda. Detta kan i någon mån bidra till just 

tillvaratagande på sådana möjligheter. 

Stefan Hanna (-) anmäler följande särskilda yttrande: 
Det är mycket viktigt att Uppsala kommun mycket bättre främjar multianvändning 

av existerande fastigheter. Att kraftigt förbättra nyttjandegraden av befintliga 
lokaler och anläggningar är både god ekonomisk hushållning och en viktig del av ett 

bättre miljö- och klimatarbete inom Uppsala kommun. För att säkerställa detta 
praktiskt måste det också finnas ett lättanvänt bokningssystem som gör att till 
exempel kommunens föreningsliv har en bättre möjlighet att utnyttja 

fastighetskapacitet som har en låg nyttjandegrad. 
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§ 177  

Projektstöd gällande samordning och struktur 
för den lokala överenskommelsen 2022-2024 

KSN-2022-01778 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att återremittera ärendet för att säkerställa en korrekt budget. 

Sammanfattning 

Uppsala Läns Bildningsförbund (ULB) ansöker i ärendets bilaga 1 om projektstöd 

gällande fortsatt samordning och struktur inom den lokala överenskommelsen mellan 

Uppsala kommun och föreningslivet (LÖK). ULB ansöker om totalt 1 900 000 kronor för 
att driva projektet under perioden november 2022 till och med oktober 2024 (2 år). 

Beslutsunderlag 

• Protokollsutdrag kommunstyrelsens arbetsutskott 2022-08-23, § 221 

• Tjänsteskrivelse daterad den 17 augusti 2022 

• Bilaga 1, ansökan från Uppsala Läns Bildningsförbund 

• Bilaga 2, verksamhetsberättelse  

Yrkanden 

Tobias Smedberg (V) yrkar att Uppsala Läns Bildningsförbund beviljas det sökta 
beloppet. 

Erik Pelling (S) yrkar på återremittering av ärendet för att säkerställa en korrekt budget. 

Beslutsgång 

Ordförande ställer yrkandet om återremiss mot att ärendet ska avgöras idag och finner 
att kommunstyrelsen beslutar att ärendet ska återremitteras.  
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§ 178  

Förvaltningsstöd åt idrotts- och 
fritidsnämnden samt kulturnämnden 

KSN-2022-02177 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att ställa sig bakom upprättat förslag till förvaltningsstöd åt idrotts- och 

fritidsnämnden liksom kulturnämnden i enlighet med föredragningen i detta 
ärende, samt  

2. att uppdra åt stadsdirektören att revidera kommunens 
förvaltningsorganisation i enlighet med detta ärende.  

Sammanfattning 

Kommunfullmäktige beslutade den 3 november 2020, § 459, att bilda Uppsala 
kommun Arenor och Fastigheter AB. I samband med ikraftträdandet av det nya bolaget 
under hösten 2021 överfördes merparten av den operativa idrotts- och 

fritidsverksamheten inom stadsbyggnadsförvaltningen till det nya bolaget. Ett mindre 
antal medarbetare har fortsatt haft sin organisatoriska hemvist i en enhet inom 

stadsbyggnadsförvaltningen.  

 

Idrotts- och fritidsnämndens stöds idag av stadsbyggnadsförvaltningen som genom 

det till bidrar till kommungemensamma processer, hanterar bidrag till föreningslivet 
och civilsamhällets aktörer inom idrotts- och fritidsnämndens ansvarsområde, 
ansvarar för framtagandet av nämndens lokalförsörjningsplan samt upplåtelse av 

lokaler till idrott- och fritidsverksamhet. Synergierna mellan denna enhet och övriga 
delar av stadsbyggnadsförvaltningen är idag mycket små.  

 
Kulturnämnden stöds idag av kulturförvaltningen. Förvaltningen ansvarar för 
handläggning av ärenden åt kulturnämnden, bidrar till kommungemensamma 

processer, hanterar bidrag och stipendier till det fria kulturlivet, bidrag till 
föreningslivet och civilsamhällets aktörer inom kulturnämndens ansvarsområde samt 

ansvarar för framtagandet av nämndens lokalförsörjningsplan. Förvaltningen ansvarar 

också för nämndens egenregiverksamhet inom kulturområdet samt verksamhet för 

barn och unga.  
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Som en följd av den redan genomförda omorganiseringen och verksamheternas 
samlade ansvar föreslås att kommunens förvaltningsorganisation ses över med fokus 
på möjligheten att förbättra stödet till idrotts- och fritidsnämnden samt tillskapa 

möjligheter att samordna frågor som rör barns och ungas fria tid inom en förvaltning. 
  
Stadsbyggnadsförvaltningens och kulturförvaltningens ledning har i dialog med 

kommunledningskontoret samt berörda medarbetare genomlyst möjligheterna att 

tillskapa en ny förvaltningsorganisation för att kunna stödja såväl idrotts- och 
fritidsnämnden som kulturnämnden. Genomlysningen har resulterat i förslaget att en 

ny kultur-, idrotts och fritidsförvaltning inrättas som förvaltningsstöd åt de två 
nämnderna.  

 
Den nya förvaltningsorganisationen förväntas träda i kraft under hösten 2022.  

De två berörda nämndernas ansvarsområden och reglemente påverkas inte av 
föreliggande förslag till beslut.  

Beslutsunderlag  

• Protokollsutdrag kommunstyrelsens arbetsutskott 2022-08-23, § 222 

• Tjänsteskrivelse daterad 8 augusti 2022 

• Bilaga 1, organisationsskiss ny förvaltningsorganisation 

Yrkanden 

Mohamad Hassan (L) och Tobias Smedberg (V) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer arbetsutskottets förslag mot avslag och finner att 
kommunstyrelsen bifaller detsamma. 

Särskilt yttrande 

Karolin Lundström (V) anmäler följande särskilda yttrande: 
Vänsterpartiet är försiktigt positiva till den nya förvaltningsorganisationen. 

Omorganiseringen kan ge bättre möjligheter till samordning nämnderna emellan. Men 

för att detta ska ske är det av största vikt att direktören och den biträdande direktören 
tillsammans har rätt kompetens på de båda sakområdena.  

Omorganisationen får inte heller leda till att viktiga processer och samarbeten går 

förlorade. Idag stöttas nämnderna av stadsbyggnadsförvaltningen och 
kulturförvaltningen. När nu IFN lämnar stadsbyggnadsförvaltningen är det viktigt att 
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säkerställa att idrott och fritids- frågor finns med i samhällsbyggnadsarbetet och 
beställarprocesser.  

Gränsdragningsproblematik kommer alltid att kvarstå. Ett exempel är gränsdragningen 
som görs mellan gatu-och samhällsmiljönämnden, och Idrott- och fritidsnämndens-

område. På sikt kan det finnas skäl till att se över om delar av GNS:s ansvarsområde bör 

flyttas över till idrott- och fritidsnämnden eller att samarbetet utvecklas.  

Behoven av lokaler och ändamålsenliga anläggningar är ständigt en av de viktigaste 
frågorna för föreningslivet, och Uppsalaborna. Därför bör frågor som rör kultur, idrott och 
fritid finnas med i ett tidigt skede av samhällsplaneringen. I förslaget saknas det 
dessutom ett folkhälsoperspektiv med fördjupade resonemang om hur kultur, idrott, och 

andra aktiviteter knutna till fritid, kan prägla arbetet med stadsbyggnationen.  

Uppsala kommun ansvarar för att ta ett helhetsperspektiv om invånares fria tid inom 
kultur och idrott, i alla deras åldrar. Inte endast för barn och unga.  
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§ 179  

Finansrapport 1 januari - 30 juni 2022 

KSN-2022-00224 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att godkänna finansrapporten för perioden 1 januari –30 juni 2022 och lägga 
den till handlingarna. 

Sammanfattning 

Enligt de finansiella riktlinjerna ska finansverksamheten kvartalsvis avrapporteras till 

kommunstyrelsen. Denna finansrapport redovisar utvecklingen inom den finansiella 

verksamheten för perioden 1 januari till 30 juni 2022 och huruvida den har bedrivits i 
enlighet med fastställd policy och tillhörande riktlinjer. Varje månad sammanställs en 
finansrapport till kommunstyrelsens arbetsutskott. 

Dessa månadsrapporter återfinns i bilaga 1–6. 

Beslutsunderlag 

• Protokollsutdrag kommunstyrelsens arbetsutskott 2022-08-23, § 223  

• Tjänsteskrivelse daterad 16 augusti 2022  

• Finansrapport per januari 2022, Uppsala kommunkoncern  

• Finansrapport per februari 2022, Uppsala kommunkoncern  

• Finansrapport per mars 2022, Uppsala kommunkoncern  

• Finansrapport per april 2022, Uppsala kommunkoncern 

• Finansrapport per maj 2022, Uppsala kommunkoncern  

• Finansrapport per juni 2022, Uppsala kommunkoncern 

Yrkanden 

Stefan Hanna (-) yrkar att till nästa kommunstyrelsemöte presentera 
ränteeffektscenarier de kommande två åren där genomsnittsräntan höjs till 1,5%, 2%, 

2,5%.  

Ulrik Wärnsberg (S) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag.  
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Beslutsgång 

Ordföranden ställer först arbetsutskottets förslag mot avslag och finner att 
kommunstyrelsen bifaller detsamma. 

Därefter ställer ordföranden Stefan Hanna (-) tilläggsyrkande mot avslag och finner att 

kommunstyrelsen avslår detsamma. 

Särskilda yttranden 

Simon Alm (-) anmäler följande särskilda yttrande: 
Det är nu kommunens räntebindningar över olika löptider lönar sig. 200 miljoner kronor i 

årlig ökad kostnad kommer naturligtvis att märkas, men när det fasas in långsamt över 
3-5 års tid blir det hanterbart. Det är så de flesta börsnoterade stora fastighetsbolag 
arbetar, vilka har stora lån också. Över 3-5 år kommer även konjunkturen att vända igen, 

vilket innebär att räntetopparna som är nu kommer att gå nedåt igen, vilket sannolikast 
innebär att värstascenario vad gäller räntekostnad för ett enskilt kvartal eller år undviks. 

Undertecknad agerade på liknande sätt privat och åtnjuter därför en bråkdel av den 

ränta som är marknadspris per idag under den återstående löptiden.  

Sammanfattningsvis har kommunen gjort ett bra jobb med sin skuldhantering, något 

som inte belönats ordentligt förrän nu och ett särskilt yttrande med beröm är på sin plats. 

Stefan Hanna (-) anmäler följande särskilda yttrande: 
Jag efterlyser en scenariobeskrivning av hur räntehöjningarna kommer att drabba 

hela kommunkoncernen. Med tanke på att Uppsala kommun redan har en mycket 
hög skuld kopplad till USAB är det viktigt att förstå vilka konsekvenser höjda räntor 
sannolikt får för de som idag nyttjar tjänster hos de bolag som ingår i 

kommunkoncernen. Av finansrapporten framgår bland annat följande: ”En 

procentenhets högre genomsnittsränta innebär ökade räntekostnader för 
kommunkoncernen om cirka 200 miljoner kronor.” Det är med andra ord mycket 

viktigt att kommunens ledning snarast får ett underlag för att förhålla sig till när den 

budgetprocess som inte längre följer tidigare beslut måste slutföras. Behovet av 
kraftiga effektiviseringar av administrativa uppgifter är stort och måste prioriteras 
för att inte välfärdens kärnverksamheter ska drabbas av både kraftigt ökade 
räntekostnader och övriga driftskostnader som kraftigt ökar på grund av hög 

inflation. 
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§ 180  

Föreskrifter för arvodesberedningen 

KSN-2022-00883 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att anta föreskrifter för arvodesberedningen.  

Sammanfattning 

Enligt Riktlinje för beredande och rådgivande organ ska en nämndberednings arbete 
framgå av föreskrifter som beslutas av den ansvariga nämnden. Av föreskrifterna ska 

bland annat syfte, arbetsuppgifter, sammansättning och val av ledamöter och 

ersättare framgå.  
Mot bakgrund av ovanstående har kommunledningskontoret tagit fram ett förslag till 
föreskrifter för arvodesberedningen, då sådana inte har funnits tidigare. Det har 

tidigare inte heller funnits något beslut som på ett tydligt sätt sammanfattar syfte och 

uppgifter för arvodesberedningen.   

Beslutsunderlag  

• Protokollsutdrag kommunstyrelsens arbetsutskott 2022-08-23, § 224 

• Tjänsteskrivelse daterad den 17 aug 2022 

• Bilaga, föreskrifter för arvodesberedningen 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer arbetsutskottets förslag mot avslag och finner att 

kommunstyrelsen bifaller detsamma. 
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§ 181  

Bestämmelser om resurser till politiska 
sekreterare i Uppsala kommun 2023-2026 

KSN-2022-00851 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att bestämmelserna på sida 1 punkt 3 ska ersättas med följande lydelse: 

Varje parti med kommunalråd tilldelas en resurs per kommunalråd. Övriga 
partier utan kommunalråd med representation i kommunstyrelsen ska tilldelas 

en resurs per parti. Kommunalråd utan parti har inte rätt till någon resurs. 

samt att följande lydelse på sidan 1 under rubrik ”Fördelning” stryks: 
Den slutliga fördelningen av resurser mellan partierna fastställs i 

överläggningar. 

2. att på sidan 2 under rubrik ”Anställning som politisk sekreterare” tillägga: 
Enligt kommunallagen 4 kap 33§ får politiska sekreterare inte anställas för 

längre tid än till utgången av det år då val av fullmäktige ska hållas nästa gång i 
hela landet. Anställningen får dock avslutas tidigare. Vidare gäller att 

bestämmelserna i lagen (1982:80) om anställningsskydd inte ska tillämpas för 
politiska sekreterare.  

3. att anta bestämmelser om resurser för politiska sekreterare i Uppsala 

kommun mandatperioden 2023–2026 med ovan revideringar. 

Sammanfattning 

Kommunstyrelsen beslutade den 29 augusti 2018 (§ 143) att anta bestämmelser om 

resurser till politiska sekreterare i Uppsala kommun 2019 –2022. Bestämmelserna 
reviderades den 12 december 2018 (§ 243). Inför mandatperioden 2023–2026 har 

förslag på bestämmelser för den kommande mandatperioden tagits fram. Dessa utgår 
från de nuvarande bestämmelserna men innehåller förslag på vissa förändringar. 

Beslutsunderlag 

• Protokollsutdrag kommunstyrelsens arbetsutskott 2022-08-23, § 225 

• Tjänsteskrivelse daterad 19 juni 2022  
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• Bilaga, bestämmelser om resurser för politiska sekreterare i Uppsala kommun 
mandatperioden 2023–2026 

Yrkanden 

Fredrik Ahlstedt (M), Therez Almerfors (M) och Jonas Segersam (KD) yrkar 

att bestämmelserna på sida 1 punkt 3 ska ersättas med följande lydelse: 
Varje parti med kommunalråd tilldelas en resurs per kommunalråd. Övriga partier utan 

kommunalråd med representation i kommunstyrelsen ska tilldelas en resurs per parti. 
Kommunalråd utan parti har inte rätt till någon resurs. 

samt att följande lydelse på sidan 1 under rubrik ”Fördelning” stryks: 
Den slutliga fördelningen av resurser mellan partierna fastställs i överläggningar. 

Simon Alm (-) yrkar  
- i första hand bifall till yrkandet från Fredrik Ahlstedt (M) med flera, samt 
- i andra hand att kommunstyrelsens arbetsutskott delegeras ansvar att innan 

valdagen fatta beslut om ett övre tak av resurstilldelning avseende politiska 

sekreterare. 

Jonas Segersam (KD) yrkar att löneintervallen för politisk sekreterare och stabschef 
ska vara 25.000-45.000 kr, respektive 30.000-60.000 kr. 

Tobias Smedberg (V) yrkar avslag på yrkandet från Jonas Segersam (KD).  

Erik Pelling (S) yrkar på följande tillägg på sidan 2 under rubrik ”Anställning som 

politisk sekreterare”: 
Enligt kommunallagen 4 kap 33§ får politiska sekreterare inte anställas för längre tid än 

till utgången av det år då val av fullmäktige ska hållas nästa gång i hela landet. 

Anställningen får dock avslutas tidigare. Vidare gäller att bestämmelserna i lagen 

(1982:80) om anställningsskydd inte ska tillämpas för politiska sekreterare. 

Stefan Hanna (-) yrkar bifall till yrkandena från Fredrik Ahlstedt (M) respektive Erik 
Pelling (S).   

Beslutsgång 

Ordföranden ställer först Fredrik Ahlstedts (M) med fleras tilläggsyrkande mot avslag 

och finner att kommunstyrelsen bifaller detsamma. 

Därefter ställer ordföranden sitt framförda tilläggsyrkande mot avslag och finner att 
kommunstyrelsen bifaller detsamma. 

Därefter ställer ordföranden Jonas Segersams (KD) tilläggsyrkande mot avslag och 
finner att kommunstyrelsen avslår detsamma. 
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Slutligen ställer ordföranden arbetsutskottet förslag, med ovan tillägg, mot avslag och 
finner att kommunstyrelsen bifaller detsamma.  

Särskilda yttranden 

Simon Alm (-) anmäler följande särskilda yttrande: 

Tydlighet är mycket viktigt i demokratins spelregler. Resurstilldelningen till de olika 

partiernas verksamheter är en sådan grundbult. I varje situation som öppnar upp för 

bråk om demokratins grundbult bör förebyggas med reglering. I detta ärende finns en 
brist i att det inte sätts något tak alls för hur många politiska sekreterare man kan dela ut 
till sig själva efter valvinst. Det är bra att det finns ett givet tydligt golv, men just att det 
inte finns ett tak är ändå en osäkerhet som öppnar upp för godtycke, tjafs och 

underminerande av demokratin. Därför bör ett tak sättas. 

Kent Kumpula (SD) anmäler följande särskilda yttrande: 
Här har man bestämt antal politiska sekreterare på förhand innan valet, något liknande 

borde man verkligen ha tagit tag i vid tilldelandet av kommunalråd. Med dagens beslut 
har man täppt till möjligheter att kohandla till sig stöd genom fler och fler politiska 

sekreterare för valfri koalition som vill styra Uppsala. Men man har fortfarande bakdörren 

öppen för att dela ut fler och fler kommunalråd, och genom kommunalråden följer en 
politisk sekreterare också. Tilldelningen av kommunalråd är idag inte på något sätt är 
förknippad till valresultatet. Se på Region Uppsala, där har man en tydlig linje och 

partierna tilldelas kommunalråd efter valresultat, inte efter kohandel. 
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§ 182  

Yttrande över betänkandet Startlån till 
förstagångsköpare av bostad (SOU 2022:12) 

KSN-2022-01042 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att avge yttrandet till finansdepartementet enligt ärendets bilaga 1. 

Sammanfattning 

En statlig utredning har lämnat betänkandet Startlån till förstagångsköpare av bostad 

(SOU 2022:12). Betänkandet har remitterats och Uppsala kommun har bjudits in att 

lämna synpunkter.  

Kommunstyrelsen föreslås tillstyrka utredningens förslag och lämnar enbart några 

reflektioner av förslagets möjliga konsekvenser för Uppsalas bostadsmarknad, se 

bilaga 1.   

Beslutsunderlag 

• Protokollsutdrag kommunstyrelsens arbetsutskott 2022-08-16, § 205 

• Tjänsteskrivelse daterad 17 juni 2022 

• Bilaga 1, Yttrande över betänkandet Startlån till förstagångsköpare av bostad 

(SOU 2022:12) 

Yrkanden 

Simon Alm (-) yrkar att kommunens yttrande kompletteras med följande: 
”Det finns risker för att priserna stiger på framförallt mindre bostäder om reform i 
betänkandets anda genomförs, vilket återställer en högre tröskel för att komma in på 

bostadsmarknaden. Vidare finns redan idag möjlighet att ta privatlån för att kunna 

finansiera den del av kontantinsats man personligen ännu inte har hunnit spara ihop till.” 

Erik Pelling (S) och Fredrik Ahlstedt (M) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag. 



Sida 31 (75) 

 

Kommunstyrelsen Datum: 

Protokoll 2022-08-31 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet. 

 

Utdragsbestyrkande 

 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer Simon Alms (-) tilläggsyrkande mot avslag och finner att 
kommunstyrelsen avslår detsamma. 

Därefter ställer ordföranden arbetsutskottets förslag mot avslag och finner att 

kommunstyrelsen bifaller detsamma. 

Reservation 

Simon Alm (-) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande och med följande 
motivering: 

Undertecknad äger en bostadsrätt av storlek 1 rum på 34 kvadratmeter i gott skick och 
kommer vara en vinnare på om betänkandet går igenom. Detta eftersom efterfrågan på 
just ettor i vettigt skick kommer att stiga om en meningsfull storlek människor samtidigt 

övergår från att uppnå den köpkraft som krävs för att köpa sin första bostad, vilket då 
alltså framförallt handlar om just ettor. Trots det väljer undertecknad att argumentera 

emot samt yrka på att i det särskilda yttrandet varna för just detta. 

Det är inte mer upptrissade priser på bostäder som behövs, även om det är kul för de som 
redan har bostadsexponering. Tvärtom är det underlättande åtgärder för att kunna 

erbjuda marknaden billigare bostäder så förstagångsköpare kan komma in på 
marknaden utan att behöva spekulera med ca 1,5 miljoner kronor. Det är uppnåbart om 

man förenklar byråkrati, gör byråkrati billigare, godtar lägre standardkrav för inredning, 

slutar diskriminera markupplåtelser för bostadsrätter i förhållande till hyresrätter med 

mera. Vidare finns redan idag möjlighet att låna till den del av kontantinsats man saknar, 
även om det är relativt okänt bland bostadsköpare, och här kan man möjligen öka 

transparensen utan att ändra lagstiftningen. 
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§ 183  

Yttrande över Miljömålsberedningens 
delbetänkande Sveriges globala 
klimatavtryck, SOU 2022:15 

KSN-2022-01517 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att avge yttrande till miljödepartementet enligt ärendets bilaga 1. 

Sammanfattning 

Uppsala kommun har beretts möjlighet att yttra sig över Miljömålsberedningens 

delbetänkande Sveriges globala klimatavtryck (SOU 2022:15). Miljömålsberedningens 
uppdrag har varit att föreslå en samlad strategi för att minska klimatpåverkan från 

konsumtion med ambitionen att nå en klimatmässigt hållbar konsumtion på ett 
kostnadseffektivt och samhällsekonomiskt effektivt sätt. 

Delbetänkandet kan läsas i sin helhet här. 

Beslutsunderlag 

• Protokollsutdrag kommunstyrelsens arbetsutskott 2022-08-23, § 227 

• Tjänsteskrivelse daterad den 23 augusti 2022 

• Bilaga 1, Remissyttrande över delbetänkandet Sveriges globala klimatavtryck 

(SOU 2022:15) 

Yrkanden 

Simon Alm (-) yrkar på att avge ett alternativt yttrande enligt följande: 
”Det vore värdefullt för Sverige om vi kunde bli energioberoende av omvärlden. Detta kan 

uppnås genom att bli av med eller kraftigt reducera beroendet av fossila bränslen. 
Tekniskt kommer det att bli möjligt när elektrifieringen vinner mark samtidigt som 
Sverige borde påbörja en seriös politik för att möta denna utveckling. Ska mer el 

användas på bekostnad av fossila bränslen behövs inte oljekraftverk eftersom nyttan då 

blir obefintlig, men man får strul på halsen såsom kraftöverföringsproblem i nätet. Vad 

https://www.regeringen.se/495acd/contentassets/4a8366fdf6d84c2f929ab6e4a216e23f/sveriges-globala-klimatavtryck-sou-202215.pdf
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som behövs är framförallt mer baselproduktion, vilket är kärnkraft, och förbättrad 
elöverföringskapacitet mellan Sveriges olika delar.  

Vidare finns idag en stor kapacitet i värmeproduktion från inhemskt producerad 
biomassa, och dessa verk i olika storlekar kan modifieras med elgeneratorer för 

elproduktion under primärt den kalla delen av året när eldningen är som störst och 

dessutom behovet av el är som störst. Sådan teknik kan med fördel uppmuntras till på 

politikens olika sätt för att relativt omedelbart och okontroversiellt minska Sveriges 
energikriser som sannolikt återkommer varje vinter tills mer kärnkraft har kommit igång. 

Betänkandet har fel ingång i hur Sverige ska förflyttas i denna ovan beskrivna riktning 
varför undertecknad inte står bakom kommunens yttrande i fråga. 

I betänkandet är istället fokus på tvång, hårdare reglering och annat som antingen 

skadar ekonomins produktionsmöjligheter eller ökar kostnadsbördan för regleringar. 
Sådant är obeskrivligt onödigt då de nödvändiga åtgärderna knappast behöver sådana 

krokben eller felfokus. Vi behöver en stark ekonomi för att fort kunna fullgöra 
omställningen bort från beroendet av fossila bränslen, vilket på hushållsnivå illustreras 

väl i att de med stark ekonomi i högre utsträckning deltar i att öka andelen elektrifiering 

av fordonsflottan. Vi behöver även en stark ekonomi för att kunna vara världsledare på 
området samt ha råd med att stötta andra och oss själva i att utveckla och implementera 
teknik innefattande infrastruktur som stödjer denna utveckling.” 

Erik Pelling yrkar bifall till arbetsutskottets förslag.  

Beslutsgång 

Ordföranden ställer arbetsutskottets förslag mot Simon Alms (-) yrkande om alternativt 
yttrande och finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag.  

Reservation 

Simon Alm (-) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande. 
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§ 184  

Yttrande till Förvaltningsrätten i Uppsala 
gällande Fördjupad översiktsplan (FÖP) för 
Sydöstra stadsdelarna, inklusive Bergsbrunna 

KSN-2022-01101 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att avge yttrande till Förvaltningsrätten i Uppsala enligt ärendets bilaga 1. 

Sammanfattning 

Förvaltningsrätten i Uppsala har den 16 juni 2022 förelagt Uppsala kommun att lämna 

in ett skriftligt svar till domstolen i mål Gunnar Norén m.fl. /. Uppsala kommun 
avseende laglighetsprövning enligt kommunallagen av kommunfullmäktiges beslut av 

den 28 februari 2022 (§62) gällande fördjupad översiktsplan för de sydöstra 
stadsdelarna inklusive Bergsbrunna. Domstolen har beviljat kommunen anstånd fram 

till och med den 2 september 2022 för att lämna in sitt yttrande. Lagligheten av 

kommunfullmäktiges beslut har ifrågasatts i tre överklaganden av sammantaget fyra 

personer. 

Beslutsunderlag 

• Tjänsteskrivelse daterad den 30 augusti 2022 

• Bilaga 1, Svaromål Gunnar Norén m.fl. ./. Uppsala kommun angående 

laglighetsprövning enligt kommunallagen 

Yrkanden 

Simon Alm (-) yrkar på ett alternativt yttrande enligt följande:  
”Processmässigt har det varit stora brister. Uppsalas planmonopol har utmanats av 
staten när miljardinvesteringar i statlig infrastruktur använts för att tvinga kommunen till 
att vika ner sig i sin ståndpunkt som är översiktsplaneringen från år 2016. I denna medges 

bostadsbyggande som inte på något sätt når upp till den extrema exploatering som 
staten krävt i utbyte mot investeringar i trafikförsörjning mellan huvudstaden och 

Uppsala. För att ta del av dessa statliga investeringar har kommunen känt sig tvungen 
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att klämma in fler bostäder än vad som är lämpligt i berörd fördjupad översiktsplan, 
vilket därmed ger miljöproblem och andra sorters problem som blir fallet när 
översiktsplaneringens övre gräns för bostadsbyggande vida överstigs. 

Till kommunens försvar ska anföras att staten pressat kommunen genom varje moment 

fram till denna produkt under fem års tid. Därför har processen ofta varit forcerad, vilket 

inte gett invånare, förvaltning eller kommunpolitik tillräckligt med tid att genomföra ett 

fullgott arbete med den överklagade fördjupade översiktsplaneringen.” 

Stefan Hanna (-) yrkar bifall till Simon Alms (-) yrkande.  

Fredrik Ahlstedt (M), Therez Almerfors (M) och Jonas Segersam (KD) yrkar 

att Uppsala kommun meddelar Förvaltningsrätten att Kommunen inte har något 
ytterligare att tillägga i ärendet. 

Simon Alm (-) yrkar i andra hand bifall till Fredrik Ahlstedts (M) med fleras yrkande. 

Erik Pelling (S) och Mohamad Hassan (L) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut.  

Beslutsgång 

Först ställer ordföranden Simon Alms (-) yrkande om alternativt besvarande mot avslag 

och finner att yrkandet avslås. 

Därefter ställer ordföranden Fredrik Ahlstedts (M) med fleras yrkande om alternativt 
besvarande mot avslag och finner att yrkandet avslås.  

Slutligen ställer ordföranden förvaltningens förslag mot avslag och finner att 

kommunstyrelsen bifaller detsamma.  

Reservationer 

Fredrik Ahlstedt (M), Therez Almerfors (M), Christopher Lagerquist (M) och Jonas 
Segersam (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande.  

Simon Alm (-) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande. 

Stefan Hanna (-) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande. 

Jonas Petersson (C) reserverar sig mot beslutet.  

Särskilda yttranden 

Stefan Hanna (-) anmäler följande särskilda yttrande: 

Översiktsplanen behöver kraftigt revideras och den fördjupade översiktsplanen göras 
om. Jag reserverar mig mot yttrandet och anser att de som överklagat har helt rätt i 
att en majoritet av Uppsalas partier kraftigt överskrider sina demokratiska 
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befogenheter när man med hänvisning till Uppsalapaketet kör över intentionerna 
klart uttryckta i Plan och bygglagen, PBL. Jag delar helt de klagandes argument att 
Uppsala kommuns avtal med staten innebär att man helt låser invånarnas 

möjligheter att påverka var och hur Uppsala ska byggas ut och stärkas. Jag menar 
att överenskommelsen, över huvudet på invånarna, strider mot både 1 § och 2§ i 
plan- och bygglagen, PBL. Jag delar också uppfattningen att det demokratiskt dåliga 

avtalet mellan Uppsala kommun, Region Uppsala och staten strider mot 14 kap. 2 § 

regeringsformen, som anger att kommunerna ska sköta lokala angelägenheter av 
allmänt intresse på den kommunala självstyrelsens grund. För mig är det 

demokratiskt oacceptabelt att processa en så extremt betydelsefull fråga på ett sätt 
som innebär att remissinstansernas och medborgarnas möjligheter att påverka 

planförslaget när det gäller antalet nya bostäder har varit omöjligt eller uteslutet, 
det strider uppenbart mot 3 kap. 8 § PBL. Gör om! Gör rätt! 

 
Jonas Petersson (C) anmäler följande särskilda yttrande: 

Centerpartiet har inte ställt sig bakom den kraftiga förtätningen och de konsekvenser 
som den fördjupade översiktsplanen kommer medföra. Vi kan inte nog understryka de 

stora riskerna med det nuvarande styrets stadsbyggnadspolitik. I stället för att bygga ut 
med varsamhet och hänsyn till de boende planerar man för att uppföra ett nytt Sundsvall 

i en känslig miljö. Detta är dock orättvist mot Sundsvall som på många sätt präglas av en 
vacker och trivsam arkitektur. I planerna för sydöstra stadsdelarna verkar man inte tagit 

någon lärdom av farorna med att bygga för högt, för tätt och för grått. Antalet bostäder 
måste minst halveras och stadsbyggnadspolitiken utformas så att den kommer hela 

kommunen till gagn i stället för att överexploatera ett område.  
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§ 185  

Avfallsplan för Uppsala kommun 2023 

KSN-2022-00528 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att anta Avfallsplan –program för ett cirkulärt Uppsala utan avfall, i ärendets 
bilaga 2, samt 

2. att anta tillhörande handlingsplan för avfallsplan i ärendets bilaga 3.  

Sammanfattning 

Mot bakgrund av att nu gällande Avfallsplan för Uppsala kommun 2014–2022 löper ut 

har Uppsala Vatten och Avfall AB utarbetat förslag på ny avfallsplan, i enlighet 
medbolagets ägardirektiv. Uppsala Vatten och Avfall AB:s styrelse har 16 februari 2022 
godkänt förslag till avfallsplan och skickat detta till kommunstyrelsen för fortsatt 

beredning. Protokollsutdrag återges i bilaga 4. 

Förslag till Avfallsplan –program för ett cirkulärt Uppsala utan avfall med tillhörande 
bilagor samt Handlingsplan för avfallsplan utgör kommunens avfallsplan enligt 

Miljöbalken och Naturvårdsverkets föreskrifter. Avfallsplan med tillhörande 
handlingsplan antas av kommunfullmäktige i enlighet med rådande lagstiftning. 

Avfallsplanen är ett ramverk för det gemensamma arbetet med avfallsfrågor i Uppsala. 

Den skapar förutsättningar för samarbete kring avfallsfrågor, och ökar kunskap och 
engagemang för resursanvändning i en cirkulär ekonomi. Avfallsplanen ska bidra till att 
minska avfallsmängderna, öka återanvändningen och materialåtervinningen och 

minska avfallets miljö- och klimatpåverkan. 

Avfallsplan –program för ett cirkulärt Uppsala utan avfall ersätter Avfallsplan för 
Uppsala kommun 2014–2022. 

Beslutsunderlag  

• Protokollsutdrag kommunstyrelsens arbetsutskott 2022-08-16, § 211 

• Tjänsteskrivelse daterad 2 juni 2022  

• Bilaga 1 Samrådsredogörelse 

• Bilaga 2 Avfallsplan –program för ett cirkulärt Uppsala utan 

avfall, inklusive bilagor 
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• Bilaga 3 Handlingsplan för avfallsplan 

• Bilaga 4 Protokollsutdrag Uppsala vatten och avfalls styrelse § 16 (2022-02-16). 

Yrkanden 

Erik Pelling (S) och Stefan Hanna (-) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag till beslut.  

Beslutsgång 

Ordföranden ställer arbetsutskottets förslag mot avslag och finner att 

kommunstyrelsen bifaller detsamma. 

Särskilt yttrande 

Stefan Hanna (-) anmäler följande särskilda yttrande: 

Det är viktigt att kommunen arbetar klokt med avfallshanteringen för att minska 
avfallsmängderna, öka återanvändningen och materialåtervinningen och minska 

avfallets miljö-och klimatpåverkan. Särskilt viktigt tycker jag det är att kommunen 

ännu bättre än nu minskar spridningen av farliga gifter i vår miljö. 

 
Jag tycker det är otillfredsställande att inte bilaga 2 ”Åtgärdernas konsekvenser” 

anger uppskattade ekonomiska konsekvenser som med säkerhet kommer att belasta 

VA-kollektivet.  
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§ 186  

Fastighetsnära insamling inför upphandling av 
avfallsinsamling 

KSN-2022-02123 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att införa fastighetsnära insamling av förpackningar med flerfackskärl från 

småhus.  

Sammanfattning 

Under 2021 blev regeringens utredning En förbättrad förpackningsinsamling – Nya roller 

för kommuner och producenter färdig. Utredningens förslag har förverkligats genom 
propositionen Ordning och reda på avfallet och ändringar i förordning om 

producentansvar för förpackningar. Som del de nya reglerna har regeringen givit 
Naturvårdsverket i uppdrag att följa utvecklingen av förordningen och dess 
tillämpning.  

De nya bestämmelserna innebär att kommunerna tar över det operationella ansvaret 

för insamlingen av hushållens förpackningsavfall, och för information till hushållen om 

förebyggande och sortering av förpackningsavfall. I producentansvaret ligger att 
producenterna ska stå för kostnaderna för en effektiv insamling och behandling av 

förpackningsavfallet. I och med att kommunerna nu ges ansvar för insamlingen av 
hushållens förpackningsavfall regleras också att kommunerna ska få ersättning för sitt 

insamlingsarbete. Naturvårdsverket kommer att ta fram föreskrifter med 

beräkningsgrunderna.  

Bestämmelserna innebär vidare att kommunerna senast 2027 ska samla in hushållens 
förpackningar fastighetsnära. Idag sköts insamlingen av förpackningar inte av 
kommunerna utan av producenterna. Uppsala Vatten samlar in två fraktioner 

(restavfall och matavfall) fastighetsnära från småhus medan övriga fraktioner samlas in 
vid återvinningscentraler och återvinningsstationer.  

Beslutsunderlag  

• Protokollsutdrag kommunstyrelsens arbetsutskott 2022-08-23, § 228 

• Tjänsteskrivelse daterad 15 augusti 2022 
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• Protokollsutdrag och handlingar från Uppsala vattens styrelse 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer arbetsutskottets förslag mot avslag och finner att 

kommunstyrelsen bifaller detsamma. 

Särskilt yttrande 

Simon Alm (-) anmäler följande särskilda yttrande:  
Förutsatt att kommunen lyckas slå vakt om möjligheten att skjuta över 

reformkostnaderna till producenterna har undertecknad inga ytterligare synpunkter. Det 
står i handlingen att reformen för småhushåll ska vara kostnadsneutral. 
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§ 187  

Avsiktsförklaring Fyra spår Uppsala avseende 
delen Söder Bergsbrunna - Uppsala 
Centralstation 

KSN-2022-02108 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att godkänna Avsiktsförklaring Fyra spår Uppsala avseende delen Söder 
Bergsbrunna – Uppsala Centralstation, se bilaga 1, samt 

2. att uppdra åt kommunstyrelsen att besluta om medfinansierings-, utförande- 

och markavtal samt övriga avtal som följer av avsiktsförklaringen.  

Sammanfattning 

Ärendet avser en avsiktsförklaring gällande utbyggnaden till fyra järnvägsspår längs 
sträckan från kommungränsen med Knivsta till Uppsala Centralstation. Den har tagits 

fram tillsammans med Trafikverket och Region Uppsala och syftar till att ange riktlinjer 

och principer för ansvars- och kostnadsfördelning mellan kommunen, Trafikverket och 

regionen för de åtgärder som ska genomföras.  

Beslutsunderlag  

• Protokollsutdrag kommunstyrelsens arbetsutskott 2022-08-23, § 229 

• Tjänsteskrivelse daterad 11 augusti 2022 

• Bilaga 1, Avsiktsförklaring Fyra spår Uppsala avseende delen Söder Bergsbrunna – 

Uppsala Centralstation 

• Bilaga 2, Karta 

• Bilaga 3, Ekonomiska konsekvenser 

Yrkanden 

Erik Pelling (S), Mohamad Hassan (L), Erik Dagnesjö (S), Simon Alm (-) och Fredrik 

Ahlstedt (M) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag till beslut.  
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Stefan Hanna (.) yrkar  
-i första hand att avtalet kopplat till Uppsalapaketet sägs upp och att omförhandlingar 
begärs, samt  

-i andra hand avslag på förslaget till beslut.  

Beslutsgång 

Ordförande ställer först Stefan Hannas (-) första yrkande mot avslag och finner att det 

avslås. 

Därefter ställer ordföranden arbetsutskottets förslag mot Stefan Hannas (-) andra 
yrkande och finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 

Reservation  

Stefan Hanna (-) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande.  

Särskilda yttranden 

Simon Alm (-) anmäler följande särskilda yttrande: 

Stockholm behöver fyra spår till Uppsala likväl som tvärtom för att hålla ihop 
arbetsmarknaden med alla de fördelar som finns med en sådan politik. Det är därför på 

tiden att arbetet mot en sådan infrastrukturutbyggnad tar ytterligare ett steg framåt.  

Stefan Hanna (-) anmäler följande särskilda yttrande: 
Avtalet bygger på att det tidigare kallade Uppsalapaketet, nu beskrivet som 

”fyrspårsavtalet” ska genomföras. Jag är helt emot att Uppsala ska utvecklas så 

kraftfullt i Uppsala stads södra stadsdelar. Jag anser att hela processen kopplat till 

denna extrema exploatering av södra Uppsala stadsdelar strider både mot 

Grundlagen och PBL.  
 

Jag anser att översiktsplanen ska göras om och att Uppsala istället ska växa mycket 

mer socialt- ekologiskt- och ekonomiskt hållbart genom att stärka samhällen som 
idag ligger i norra delarna av Ostkustbanan, Dalabanan och längs Lännabanan. 
Planerna på en extrem bebyggelse i södra Uppsalas stadsdelar kommer att förstärka 
utanförskapsområden, minska möjligheterna att motverka segregation, ger sämre 

positiva miljöeffekter än alternativa vägval och är ekonomiskt oansvariga. Fyrspåret 

är en nationell angelägenhet och stora delar av Sveriges utveckling är beroende av 
att spårkapaciteten mellan Uppsala och Stockholm förstärks. Att som i avtalet med 
regionen och staten villkora det med 33.000 bostäder enbart i Uppsala stads södra 

stadsdelar är både feltänkt och i strid med våra lagar. Både Grundlagen och Plan- 
och bygglagen. Fyrspårsprojektet ska fortsätta att förverkligas eftersom det har stor 

betydelse för stora delar av Sverige. Fyrspåret är också mycket viktigt för stora delar 
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av Uppsalas näringsliv, Uppsalas universitet samt för alla pendlare. Återigen vill jag 
dock betona att fyrspår är ett riksintresse och att avtalet som tvingar Uppsala att 
hårt exploatera en liten del av kommunen ska upphöra. 

 
Jag anser att ett av de två nya planerade spåren ska planeras öster om Uppsala stad för 
att särskilt nyttjas för transporter av farligt gods. Det är ur säkerhetssynpunkt mycket 

oklokt att farligt gods ständigt transporteras mitt igenom områden där väldigt många 

människor bor och rör sig. Om inte ett spår öster om Uppsala stad anses möjligt anser jag 
att spåren i Uppsala city byggs under mark. 

 

 

  



Sida 44 (75) 

 

Kommunstyrelsen Datum: 

Protokoll 2022-08-31 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet. 

 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 188  

Revidering av ägardirektivet för Uppsala 
Vatten och Avfall AB 

KSN-2022-02033 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att revidera ägardirektiv för Uppsala Vatten och Avfall AB genom att ersätta 

”biogas” med ”drivmedel och andra energibärare i syfte att bidra till 
omställningen till ett fossilfritt och cirkulärt samhälle”, samt 

2. att revidera bolagsordningen avseende verksamhetens föremål i enlighet med 
förslag i ärendets bilaga 2. 

Sammanfattning 

Biogas är det förnybara alternativet till fossil naturgas. Uppsala Vatten och Avfall AB har 
sedan 1990-talet utvecklat biogasproduktion från huvudsakligen matavfall i Uppsala. 
Den producerade gasen används idag huvudsakligen i regionens busstrafik. 

Uppsala Vatten och Avfall AB har behov av att bredda sitt uppdrag i syfte att kunna 

fortsätta utveckla biogasproduktionen men också för att utifrån sitt huvuduppdrag på 

andra sätt kunna bidra till omställningen av dagens energisystem. 

För att möjliggöra en fortsatt utveckling av biogasverksamheten och för att bidra till 

Uppsala kommuns klimatomställning föreslås att bolagets ägardirektiv och 
bolagsordningens verksamhetsföremål ändras från ”biogas” till ”drivmedel och andra 

energibärare i syfte att bidra till omställningen till ett fossilfritt och cirkulärt samhälle.”  

Beslutsunderlag  

• Protokollsutdrag kommunstyrelsens arbetsutskott 2022-08-23, § 230 

• Tjänsteskrivelse daterad 11 augusti 2022 

• Bilaga 1, Uppsala Vatten och avfall AB: PM Revidering av ägardirektivet för 
Uppsala Vatten och Avfall AB 

• Bilaga 2, gällande Bolagsordning för Uppsala Vatten och avfall AB (utsändes 

senare) 
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Beslutsgång 

Ordföranden ställer arbetsutskottets förslag mot avslag och finner att 
kommunstyrelsen bifaller detsamma. 
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§ 189  

Ny nivå för aktiekapital i Svenska kommuners 
försäkrings AB 

KSN-2022-02045 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att godkänna att nedre respektive övre nivå för aktiekapital i Svenska 

Kommun Försäkrings AB ska ligga mellan 50 och 200 miljoner kronor. 

Sammanfattning 

Styrelsen i Svenska Kommun Försäkring AB, SKFAB, har beslutat att de i bolagsordning 

angivna nivåerna för aktiekapital ska förändras. Idag anges det i bolagsordningen att 
bolagets aktiekapital kan ligga mellan 28 och 112 miljoner kronor. För att bereda 

utrymme för nya delägare, vilka har att tillskjuta aktiekapital vid inträdet, bör den ovan 
angivna nedre respektive övre nivån för aktiekapital höjas. Styrelsen har beslutat att 
aktiekapitalet i SKFAB kan ligga mellan 50 och 200 miljoner kronor.  

 
Uppsala kommun är aktieägare i SKFAB. Enligt det aktieägaravtal som gäller för SKFAB, 

ska respektive delägares kommunfullmäktige beredas möjlighet att yttra sig kring 

frågor av principiell betydelse eller större vikt före det att besluten realiseras. 

Förändring av aktiekapital i SKFAB är en sådan fråga. 

Beslutsunderlag  

• Protokollsutdrag kommunstyrelsens arbetsutskott 2022-08-23, § 231 

• Tjänsteskrivelse daterad 1 augusti 2022 

• Bilaga 1 – SKFAB aktieägaravtal jämte bilaga 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer arbetsutskottets förslag mot avslag och finner att 

kommunstyrelsen bifaller detsamma. 
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§ 190  

Utredning av anläggningssituationen för 
Uppsala Ponnyklubb 

KSN-2022-02222 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att bereda ärendet vidare för förvärv och upprustning av Uppsala ponnyklubbs 

anläggning i enlighet med föredragning i ärendet,  
2. att hantera Uppsala Ponnyklubbs befintliga lån från Uppsala kommun och 

inarbeta det i hyresavtalet för anläggningen, 
3. att bereda ärende för inhyrning av ridanläggningen Uppsala ponnyklubb och 

hyresavtal med föreningen,  

4. att beslut enligt 1, 2 och 3 gäller under förutsättning att idrotts- och 

fritidsnämnden erhåller kompensation i Mål och budget för att klara ökad 
kostnad för inhyrning och vidareuthyrning av ridanläggningen Uppsala 
Ponnyklubb.  

Sammanfattning 

För att säkerställa att Uppsala Ponnyklubb kan fortsätta bedriva verksamhet för barn 

och unga föreslår utredningen av anläggningssituationen för Uppsala Ponnyklubb att 

Uppsala kommun Arenor och fastigheter förvärvar och rustar anläggningen. 

Idrotts- och fritidsnämnden kommer därefter svara för inhyrning och vidareuthyrning 

av anläggningen till föreningen. Nämnden tecknar driftavtal med föreningen samt 

upprättar gränsdragningslista som tydliggör och reglerar ansvar för anläggningen 
mellan nämnden, föreningen och Uppsala kommun Arenor och fastigheter. 

För att klara detta krävs att nämnden erhåller kompensation i kommande Mål och 
budget. För 2023 beräknas behovet till 991 000 kronor. 

Utredningsrapporten om anläggningssituationen för Uppsala ponnyklubb redovisas i 
bilaga 1. 

Beslutsunderlag 

• Protokollsutdrag kommunstyrelsens arbetsutskott 2022-08-23, § 233 
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• Tjänsteskrivelse daterad 22 augusti 2022  

• Bilaga 1, utredning Uppsala ponnyklubb 

• Bilaga 2, protokollsutdrag från kulturnämnden 2022-08-25 

• Bilaga 3, protokollsutdrag från idrotts- och fritidsnämnden, 2022-08-29 

Yrkande 

Simon Alm (-) yrkar att ärendet avslås och att kommunstyrelsen uppdras återkomma 

med ett förslag för att hela ridsporten i Uppsala kommun innefattande Uppsala 
ponnyklubb. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer Simon Alm (-) yrkanden mot avslag och finner att yrkandena 

avslås. 

Därefter ställer ordföranden arbetsutskottets förslag mot avslag och finner att 
kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag.  

Reservation 

Simon Alm (-) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande och med följande 
motivering: 
Det finns ett problem med att kraftigt subventionera selektiva verksamheter då det är 

orättvist. Ridsporten utövas i stor utsträckning i egenfinansierade anläggningar helt utan 

subventioner, och att då selektivt uppföra anläggningar med 83 procents 

subventionsgrad blir en svåraccepterad olik behandling.  

Förslaget behöver omarbetas för att på ett bredare och mer likvärdigt sätt stötta 

ridsporten i Uppsala kommun. 

Särskilt yttrande 

Fredrik Ahlstedt (M), Therez Almerfors (M) och Jonas Segersam (KD anmäler 
följande särskilda yttrande: 
Uppsala - alliansen vill se en långsiktig plan för UPK med en rustad arena där de 300 

barn som står i kö på sikt ska kunna ges plats. Ridsport betyder mycket och erbjuder 

inte bara möjlighet att rida utan också en plats för social samvaro, trygghet och 
läkande för inte minst unga tjejer i en prövande tonårstid. Vi vet av forskning att djur 
har en väldigt stor betydelse för oss människor. Inom exempelvis äldre-och 

demensvården har man tagit in hundar och katter med gott resultat. Hästar har 

motsvarande betydelse för inte minst unga människor - en majoritet tjejer. Därför är 
verksamheter som UPK också viktiga för arbetet med en jämställd idrott.  
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UPK är kommunens största ridskola. Ridskolan är föredömlig i sitt sociala 
engagemang och aktiva arbete att öppna upp för fler att kunna rida-helt enkelt att 

bryta med begränsande och i många fall hindrande socioekonomiska 
bakgrundsfaktorer. Föreningen är välskött avseende verksamhet men anläggningen 
är rejält nedgången. Ett avslag på att ge kommunal stöttning och hjälp skulle 

innebära att UPK läggs ner vilket skulle vara ett dråpslag mot den jämställda 

idrotten.  
Uppsala - alliansen delar utredningens uppfattning att det sannolikt mest 

ekonomiskt vettiga är att kommunen äger anläggningen givet att kommunen redan 
äger marken. Underlaget som styret presenterar ligger dock - oroande nog- i linje 

med tidigare beslut om idrottsarenor runt omkring i Uppsala. I underlaget 
konstateras att siffrorna är ” grova uppskattningar” och att områden som exempelvis 

vatten och avlopp behöver fördjupad utredning. UPK riskerar därmed att gå samma 
öde till mötes som många andra idrotter med skenande kostnader och beslut som 

hela tiden skjuts fram. Det kan i värsta fall hota hela UPKs långsiktiga existens. 

 

 Frågan om anläggningens status är långt ifrån ny. Socialdemokraterna har haft åtta 
år på sig att ta tag i frågan om UPK och se över olika möjligheter men suttit på 

händerna och nu- i skapt läge när enda alternativet är nedläggning- valt att agera 

med ett bristfälligt underlag utanför ordinarie budgetprocess. Det här är ett mönster 

vi känner igen från en rad andra frågor exempelvis sim- frågan, Studenternas, 
Ishallen och bandyns långsiktiga förutsättningar på Studenternas. Styret agerar för 

sent och otillräckligt. Detta kostar både tid och pengar.  
 

Om Uppsala - alliansen får väljarnas förtroende efter valet kommer vi föra en pro-
aktiv istället för en re-aktiv idrotts och fritidspolitik. Vi kommer vid varje givet läge att 
söka ansvarfulla ekonomiska lösningar med att sälja arenanamn, samverka med 

näringsliv och stötta föreningar till ett långsiktigt solitt ägarskap både avseende 

verksamhet och drift-och ägandeskap av anläggningar. Dagens dyra och slappa 
politik måste få ett slut. Idrotten är viktig för jobb, brottsbekämpning, folkhälsa och 

varumärket Uppsala. Vi lever 2022 men styret agerar i en idrottspolitisk anda som 
mer för tankarna till 1978. Uppsala - alliansen vill istället se en modern idrottspolitik 
som stärker idrotten-både bredd och elit- och tar ansvar för medborgarnas pengar. I 

förlängningen kommer vi då att slippa att i panik fatta beslut om exempelvis att 
rädda ridklubbar, bygga underdimensionerade simhallar, utreda ny ishall i 

decennier.  
 

Uppsala ska fungera och kan bättre. Idrotten är värd ett nytt och bättre styre efter 
valet. Vi ställer oss därför bakom att - sats ett och två som innebär att UPK ges 

ekonomisk trygghet kommande budgetår. Istället för att gå vidare utifrån föreslagna 
undermåliga underlag föreslår Uppsala - alliansen att nämnden ger i uppdrag åt 
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förvaltningen att återkomma till nämnden med en fördjupad kostnadskalkyl –för alla 
delar - inför budgetarbetet. 
 

Jonas Petersson (C) anmäler följande särskilda yttrande: 

Centerpartiet vill lik övriga Uppsala-alliansen se en långsiktig plan för UPK med en 

rustad arena där de 300 barn som står i kö på sikt ska kunna ges plats. Ridsport 

betyder mycket och erbjuder inte bara möjlighet att rida utan också en plats för social 

samvaro, trygghet och läkande för inte minst unga tjejer i en prövande tonårstid. Vi 

vet av forskning att djur har en väldigt stor betydelse för oss människor. Inom 

exempelvis äldre- och demensvården har man tagit in hundar och katter med gott 

resultat. Hästar har motsvarande betydelse för inte minst unga människor - en 

majoritet tjejer. Därför är verksamheter som UPK också viktiga för arbetet med en 

jämställd idrott. UPK är kommunens största ridskola. Ridskolan är föredömlig i sitt 

sociala engagemang och aktiva arbete att öppna upp för fler att kunna rida- helt 

enkelt att bryta med begränsande och i många fall hindrande socioekonomiska 

bakgrundsfaktorer. Föreningen är välskött avseende verksamhet men anläggningen 

är rejält nedgången. Ett avslag på att ge kommunal stöttning och hjälp skulle 

innebära att UPK läggs ner vilket skulle vara ett dråpslag mot den jämställda 

idrotten. Uppsala - alliansen delar utredningens uppfattning att det sannolikt mest 

ekonomiskt vettiga är att kommunen äger anläggningen givet att kommunen redan 

äger marken. Underlaget som styret presenterar ligger dock - oroande nog- i linjemed 

tidigare beslut om idrottsarenor runt omkring i Uppsala. I underlaget konstateras att 

siffrorna är ” grova uppskattningar” och att områden som exempelvis vatten och 

avlopp behöver fördjupad utredning. UPK riskerar därmed att gå samma öde till 

mötes som många andra idrotter med skenande kostnader och beslut som hela tiden 

skjuts fram. Det kan i värsta fall hota hela UPK:s långsiktiga existens. Frågan om 

anläggningens status är långt ifrån ny. Socialdemokraterna har haft åtta år på sig att 

ta tag i frågan om UPK och se över olika möjligheter men suttit på händerna och nu- i 

skapt läge när enda alternativet är nedläggning- valt att agera med ett bristfälligt 

underlag utanför ordinarie budgetprocess. Det här är ett mönster vi känner igen från 

en rad andra frågor exempelvis sim- frågan, Studenternas, Ishallen och bandyns 

långsiktiga förutsättningar på Studenternas. Styret agerar för sent och otillräckligt. 

Detta kostar både tid och pengar. Om Centerpartiet och Uppsala - alliansen får 

väljarnas förtroende efter valet kommer vi föra en proaktiv i stället för en reaktiv 

idrotts och fritidspolitik. Vi kommer vid varje givet läge att söka ansvarfulla 

ekonomiska lösningar med att sälja arenanamn, samverka med näringsliv och stötta 

föreningar till ett långsiktigt solitt ägarskap både avseende verksamhet och drift- och 
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ägandeskap av anläggningar. Dagens dyra och slappa politik måste få ett slut. 

Idrotten är viktig för jobb, brottsbekämpning, folkhälsa och varumärket Uppsala. Vi 

lever 2022 men styret agerar i en idrottspolitisk anda som mer för tankarna till 1978. 

Uppsala - alliansen vill i stället se en modern idrottspolitik som stärker idrotten- både 

bredd och elit och tar ansvar för medborgarnas pengar. I förlängningen kommer vi då 

att slippa att i panik fatta beslut om exempelvis att rädda ridklubbar, bygga 

underdimensionerade simhallar, utreda ny ishall i decennier. Uppsala ska fungera 

och kan bättre. Idrotten är värd ett nytt och bättre styre efter valet. Vi ställer oss 

därför bakom att - sats ett och två som innebär att UPK ges ekonomisk trygghet 

kommande budgetår. I stället för att gå vidare utifrån föreslagna undermåliga 

underlag anser Centerpartiet precis som övriga Uppsala - alliansen att nämnden ger i 

uppdrag åt förvaltningen att återkomma till nämnden med en fördjupad 

kostnadskalkyl – för alla delar - inför budgetarbetet. 
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§ 191  

Upplösning av Stiftelsen Dag 
Hammarskjöldbiblioteket samt 
avsiktsförklaring om samverkan 

KSN-2022-01213 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att tillstyrka att Stiftelsen Dag Hammarskjöldbiblioteket ska upplösas, 
2. att godkänna upprättad avsiktsförklaring mellan Uppsala kommun, Uppsala 

universitet och Svenska FN-förbundet, samt 

3. att Stiftelsens samlingar av medier och inventarier vid upplösning av Stiftelsen 
Dag Hammarskjöldbiblioteket ska överlåtas till Uppsala universitet. 

Sammanfattning 

Kulturnämnden har föreslagit kommunfullmäktige att tillstyrka upplösningen av 

Stiftelsen Dag Hammarskjöldbiblioteket. 

Stiftelsen bildades år 1990 av Uppsala kommun, Uppsala universitet och Svenska FN-

förbundet. Stiftelsens ändamål är att sprida kännedom om internationella frågor samt 

verka för internationell förståelse och internationellt samarbete i Dag Hammarskjölds 
anda.  

Under en längre tid har dialoger förts mellan företrädare för stiftarna utifrån att 

stiftelseformen inte längre är ändamålsenlig att och ett fortsatt samarbete bör anta 
nya former för att utvecklas. De stiftande parterna föreslås därför anta en gemensam 

avsiktsförklaring för fortsatt samarbete, i ärendets bilaga 1, samtidigt som Stiftelsen 
avser att vända sig till Länsstyrelsen med en begäran om upplösning. 

Uppsala universitet avser att bevara namnet Dag Hammarskjöldbiblioteket samt 
biblioteksverksamheten efter en eventuell upplösning av Stiftelsen. 

Beslutsunderlag  

• Protokollsutdrag kommunstyrelsens arbetsutskott 2022-08-23, § 234 

• Tjänsteskrivelse daterad den 1 juni 2022 

• Bilaga 1, avsiktsförklaring 
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Yrkanden 

Fredrik Ahlstedt (M), Therez Almerfors (M) och Eva Moberg (KD) yrkar att återremittera 
ärendet för att ytterligare förtydliga hur minnet av Dag Hammarskjöld kan 
högtidlighållas av Uppsala kommun. 

Erik Pelling (S) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer Fredrik Ahlstedts (M) med fleras yrkande om återremiss mot att 
avgöra ärendet idag och finner att ärendet ska avgöras idag. 

Därefter ställer ordföranden arbetsutskottets förslag mot avslag och finner att 
kommunstyrelsen bifaller detsamma.  

Reservationer 

Fredrik Ahlstedt (M), Therez Almerfors (M), Christopher Lagerquist (M) och Eva Moberg 
(KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande.  

Särskilt yttrande 

Jonas Petersson (C) anmäler följande särskilda yttrande: 
Centerpartiet stödjer Moderaternas och Kristdemokraternas återremissyrkande. Frågan 

om hur vi säkerställer att Dag Hammarskjölds minne fortsatt vådas behöver mer 
tillfredställande svar. 
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§ 192  

Svar på motion om klanstrukturer från Jonas 
Segersam (KD) 

KSN-2020-02784 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att besvara motionen med föredragningen i ärendet. 

Sammanfattning 

Jonas Segersam (KD) föreslår i en motion väckt 14 september 2020  

• att kommunfullmäktige ger kommunstyrelsen i uppdrag att utarbeta en 

modell för hur kommunens personal kan ges kompetens om klanstrukturer i 
syfte att motverka exempelvis kriminalitet, hedersvåld och utomrättsliga 

strukturer för biläggande av tvister. 

Beslutsunderlag  

• Protokollsutdrag kommunstyrelsens arbetsutskott 2022-08-16, § 212 

• Tjänsteskrivelse daterad 9 juni 2022 

• Bilaga 1, Motion om klanstrukturer från Jonas Segersam (KD) 

• Bilaga 2, Protokollsutdrag från socialnämnden 31 maj 2022 

Yrkanden 

Eva Moberg (KD), Simon Alm (-) och Stefan Hanna (-) yrkar bifall till motionen.  

Fredrik Ahlstedt (M) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag.  

Beslutsgång 

Ordföranden ställer arbetsutskottets förslag att besvara motionen mot Eva Mobergs 
(KD) med fleras yrkande om att bifalla motionen och finner att kommunstyrelsen 

bifaller arbetsutskottets förslag.  
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Reservationer 

Simon Alm (-) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande och med följande 
motivering: 
Undertecknad har ingenting alls emot att föräldrar eller släkter tar ansvar för att fostra 

sina barn och stöttar varandra på olika sätt och vis – tvärtom är det något Sverige plågas 

av att underlåta. Familjens och släkternas roll som grundsten för samhället behöver 
stärkas och inte motarbetas. Det betyder att frågan om klanstrukturer inte är svart-vit. 
Däremot ska lagens föreskrivna sätt att hantera rättskipning och våld utmanas samt 

kriminalitet beivras. Motionen handlar om detta och förtjänar ett bifall. 

Moderaternas och Centerpartiets särskilda yttrande missar därför målet. Målet med 

motionen är inte att bryta ner familjens roll i att fostra, utan att slå vakt om det faktum 

att socialtjänsten och rättssystemet inte motarbetas när dessa förväntas kliva in och 

hantera en situation som blivit olaglig. 

Stefan Hanna (-) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande.  

Särskilda yttranden 

Stefan Hanna (-) anmäler följande särskilda yttrande: 

Det är viktigt att förstå att klankulturer lever kvar inom många invandrargrupper. För att 
bättre än hittills kunna inkludera dessa nya invånare in i vårt samhällssystem är det 

viktigt att ta dessa kulturer och dess parallellstrukturer på allvar och hitta effektiva sätt 

som gör att de skyndsamt motverkas mycket bättre än hittills. I Sverige ska svenska lagar 

och regler gälla oss alla jämlikt, utan undantag. 

Fredrik Ahlstedt (M) anmäler följande särskilda yttrande: 
Motionen från Kristdemokraterna skrevs redan 2020. Idag har mycket hänt både i Sverige 

och Uppsala. Vi delar mittenstyrets bild att motionen kan besvaras men vill samtidigt 
lyfta följande. Frågor om klan handlar inte bara om kriminella nätverk utan också om 

synen på samhället i stort. Många människor som kommit till Uppsala, och som varit 

vana vid att klanen utgör den yttersta garanten för personlig säkerhet, har ingenting alls 
med kriminella gäng att göra. Däremot kan det finnas situationer då svenska regler eller 
socialtjänstens insatser kan kännas helt främmande. Frågor som typiskt sett lösts av 

familjen löses i Sverige av socialtjänsten. Socialtjänsten har därför, särskilt vid frivilliga 
insatser, ett stort ansvar att förklara, förtydliga och förmedla de insatser som kan 

erbjudas. Det ska inte finnas situationer då Uppsalabor skickats tillbaka till hemlandet för 
en så kallad ”uppfostringsresa”. Klansamhälle respektive det statsindividualistiska 
Sverige i ett brett perspektiv är därför nyttigt för kommunens medarbetare att känna till. 
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§ 193  

Svar på motion om anhörigstöd vid vapenvåld 
från Lovisa Johansson (FI) och Stina Jansson 
(FI) 

KSN-2021-03459 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige beslutar 

1. att besvara motionen med föredragningen i ärendet. 

Sammanfattning 

Lovisa Johansson (FI) och Stina Jansson (FI) föreslår i en motion väckt 13 december 

2021 att öka stödet till anhöriga till de som blivit skjutna, samt att öka stödet till 
anhöriga till personer som har en kriminell livsstil. 

Beslutsunderlag 

• Protokollsutdrag kommunstyrelsens arbetsutskott 2022-08-16, § 213 

• Tjänsteskrivelse daterad 9 juni 2022 

• Bilaga 1, Motion om anhörigstöd vid vapenvåld från Lovisa Johansson (FI) och 

Stina Jansson (FI) 

• Bilaga 2, Protokollsutdrag från socialnämnden 31 maj 2022 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer arbetsutskottets förslag mot avslag och finner att 
kommunstyrelsen bifaller detsamma. 
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§ 194  

Svar på motion om ett bättre arbete mot 
hedersrelaterat våld och förtryck från Jonas 
Petersson (C) med flera 

KSN-2020-00486 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att besvara motionen med föredragningen i ärendet. 

Sammanfattning 

Jonas Petersson (C) med flera föreslår i en motion väckt 27 januari 2020 

• att Uppsala kommun under 2020 antar en heltäckande handlingsplan mot 

hedersrelaterat våld och förtryck i enlighet med handlingsplanens intention. 
Planen ska bland annat innehålla åtgärder för utveckling av värderingsarbetet i 

skolor och förskolor, åtgärder för utveckling av värderingsarbetet inom 
kommunens verksamhet för nyanlända, åtgärder för att förbättra 

socialtjänstens rutiner vid misstänkt hedersrelaterat våld och förtryck, samt 

förslag på utveckling av samarbetet med Uppsalapolisen, samt 

• att samarbete om hedersrelaterad brottslighet förs upp som en stående punkt 
på dagordningen för kommunens och polisens regelbundna möten. 

Beslutsunderlag 

• Protokollsutdrag kommunstyrelsens arbetsutskott 2022-08-16, § 214 

• Tjänsteskrivelse daterad 9 juni 2022 

• Bilaga 1, Motion om ett bättre arbete mot hedersrelaterat våld och förtryck 

från Jonas Petersson (C) med flera 

• Bilaga 2, Protokollsutdrag från socialnämnden 31 maj 2022 

Yrkanden 

Jonas Petersson (C), Fredrik Ahlstedt (M) och Stefan Hanna (-) yrkar bifall till motionen.  
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Beslutsgång 

Ordföranden ställer arbetsutskottets förslag att besvara motionen mot Jonas 
Peterssons (C) med fleras yrkande om att bifalla motionen och finner att 
kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag.  

Särskilda yttranden 

Jonas Petersson (C) anmäler följande särskilda yttrande: 
Centerpartiet kan inte nog påpeka hur viktigt det hade varit att bifalla motionen. 

Hedersrelaterat våld och förtryck är ett allvarligt hot mot människors fri- och rättigheter i 
allmänhet och kvinnors och flickors i synnerhet. Att möta det hotet kräver både 

beslutsamhet, och ett helhetsperspektiv, vilket motionens handlingsplan hade erbjudit. 
Att styret verka anse att man redan gör tillräckligt mycket, samtidigt som man tar över 

två och ett halvt år på sig att besvara motionen kan inte beskrivas som något annat än 
magstarkt. 

Stefan Hanna (-) anmäler följande särskilda yttrande: 
Hederskulturer och hedersförtryck ska inte vara en del av det svenska samhället och 

ska tydligt och bestämt motverkas. Det görs bäst i samarbete med invånare som 
kommer från samhällen med en stark hederskultur, och genom en bättre förståelse 

för vilken kulturell bakgrund vissa invandrargrupper kommer ifrån.  

Reservationer 

Fredrik Ahlstedt (M), Therez Almerfors (M) och Christopher Lagerquist (M) reserverar sig 

mot beslutet till förmån för eget yrkande.  
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§ 195  

Svar på motion om luftkvalitet vid förskolor 
och skolor från Hanna Victoria Mörck (V) 

KSN-2021-01300 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att besvara motionen med föredragningen i ärendet. 

Sammanfattning 

Hanna Victoria Mörck (V) har i en motion väckt vid kommunfullmäktiges sammanträde 

den 26 april 2021 föreslagit att Uppsala kommun ska mäta luftkvaliteten utomhus vid 

och på förskolor och skolor, om ett urval görs så bör en tonvikt läggas på de förskolor 
som ligger i risk-miljöer gällande luftkvalitet, samt att resultaten sedan läggs som 

grund för en uppdatering av åtgärdsprogrammet för bättre luftkvalitet. 

Beslutsunderlag 

• Protokollsutdrag kommunstyrelsens arbetsutskott 2022-08-23, § 240 

• Tjänsteskrivelse daterad 20 juni 2022.  

• Bilaga, Motion om luftkvalitet vid förskolor och skolor från Hanna Victoria 

Mörck (V). 

Yrkande 

Stefan Hanna (-) yrkar bifall till motionen.  

Beslutsgång 

Ordföranden ställer arbetsutskottets förslag om att besvara motionen mot Stefan 
Hannas (-) yrkande att bifalla motionen och finner att kommunstyrelsen bifaller 

arbetsutskottets förslag.   
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Särskilda yttranden 

Tobias Smedberg (V) anmäler följande särskilda yttrande: 
Det är välkommet att det kan bli fler mätningar vid föroreningsutsatta förskolor. 

Däremot är det olyckligt att svaret inte tar hänsyn till förlaget att ta hjälp av förskolan, på 

plats, för att få in tillförlitliga och kontinuerliga mätdata under en tid. Svaret antyder att 

mätningar kan komma att prioriteras bort, och det gör att det är särskilt olyckligt att 

svaret inte tar hänsyn till förslaget om draghjälp från förskolorna. 

Stefan Hanna (-) anmäler följande särskilda yttrande: 
Flera förskolor och skolor ligger i anslutning till högt trafikerade vägar och det är 

därför relevant att ta dessa önskemål på stort allvar. Barn som under lång tid utsätts 
för dålig luftkvalité riskerar livslånga hälsoproblem som vi bättre ska kunna hindra 

genom kloka åtgärder som både ser till barnens bästa samtidigt som kommunens 
kommunikationer måste fungera väl. 
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§ 196  

Svar på motioner om simträning och 
vattenvana från Lisen Burmeister (SD), och om 
simskola för alla från Hanna Victoria Mörck (V) 
och Karolin Lundström (V) 

KSN-2021-02471 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att besvara motionen om simträning och vattenvana med föredragningen i 
ärendet, samt 

2. att besvara motionen om simskola för alla med föredragningen i ärendet. 

Sammanfattning 

Lisen Burmeister (SD) föreslår i en motion väckt 13 september 2021 att alla elever i 
kommunens skolor årskurs 1-6 får ett likvärdigt antal idrottslektioner per termin 

förlagda i simhall. 

Hanna Victoria Mörck (V) och Karolin Lundström (V) föreslår i en motion väckt 31 
januari 2022  

• att ge skolan i uppdrag att bedriva simundervisning på undervisningstid i 

skolan så att alla elever har en chans att vara simkunniga redan i årskurs 3, 
samt 

• att i kommande mål- och budgetarbete beakta kostnaden för 

simskolesatsningen. 
 
Då motionerna berör samma ämne bereds de i samma ärende.  

Beslutsunderlag 

• Protokollsutdrag kommunstyrelsens arbetsutskott 2022-08-23, § 235 

• Tjänsteskrivelse daterad 11 augusti 2022 

• Bilaga 1, Motion om simträning och vattenvana från Lisen Burmeister (SD) 

• Bilaga 2, Motion om simskola för alla från Hanna Victoria Mörck (V) och Karolin 
Lundström (V) 
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• Bilaga 3, Protokollsutdrag från utbildningsnämnden 20 juni 2022 

Yrkanden 

Stefan Hanna (-) yrkar bifall till motionen från Lisen Burmeister (SD).  

Tobias Smedberg (V) yrkar bifall till motionen från Hanna Viktoria Mörck med flera (V).  

Beslutsgång 

Ordföranden ställer arbetsutskottets förslag om besvarande av motionen från Lisen 

Burmeister (SD) mot Stefan Hannas (-) yrkande om bifall till motionen och finner att 
kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 

Därefter ställer ordföranden arbetsutskottets förslag om besvarande av motionen från 
Hanna Viktoria Mörck med flera (V) mot Tobias Smedbergs (V) yrkande om bifall till 

motionen och finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag 

Reservationer 

Tobias Smedberg (V) och Karolin Lundström (V) reserverar sig mot beslutet till förmån 

för eget yrkande.  

Stefan Hanna (-) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande.  

Särskilda yttranden 

Stefan Hanna (-) anmäler följande särskilda yttrande: 

Det är av livsavgörande betydelse att alla våra barn lär sig att simma och att 
förutsättningen för det så lång som möjligt är jämlika. Mörck och Lundströms motion 

tycker jag inkluderar en mycket onödig begränsning, att simundervisningen och 
simträningen måste ske på skolans undervisningstid. Jag anser att fysiska aktiviteter i 
mycket större utsträckning kan inkluderas i skolans verksamhet som läxor. Läxor där 

lärare, eller av lärare utsedda kompetenser, kan leda träningen. Eftersom omfattande 
forskning styrker att regelbunden fysisk aktivitet i genomsnitt ökar människors 

inlärningsförmåga med så mycket som 30 procent är det beklagligt att fysiska aktiviteter 
inte inkluderas mer i elevernas vandring mot mer bildning. 

Kent Kumpula (SD) anmäler följande särskilda yttrande: 
Det som skrivs i svaret stämmer inte. "Alla elever i förskoleklass erbjuds i dag fem tillfällen 
i simhall för att få vattenvana. Varje grundskola har en simplan, men simträningen sker 

med enstaka tillfällen per termin på många skolor." 
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Men det stämmer alltså inte med verkligheten, barn i Björklinge erbjuda inte simträning i 
simhall enligt svaret, de får simträning i Björklingesjön och det är betydligt färre tillfällen 
som erbjuds.  
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§ 197  

Svar på motion om inkomstkrav från Tobias 
Smedberg (V) med flera 

KSN-2022-00271 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att avslå motionen. 

Sammanfattning 

Tobias Smedberg (V), Ingela Ekrelius (V), och Torbjörn Björlund (V) föreslår i en motion 

väckt 31 januari 2022 att kommunfullmäktige ger Uppsalahem ett direktiv om att ta 

bort inkomstkraven i Uppsalahems bestånd med omedelbar verkan. 

Beslutsunderlag  

• Protokollsutdrag kommunstyrelsens arbetsutskott 2022-08-23, § 239 

• Tjänsteskrivelse daterad 16 juni 2022 

• Bilaga, Motion om inkomstkrav från Tobias Smedberg (V) med flera 

Yrkande 

Tobias Smedberg (V) yrkar bifall till motionen. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer arbetsutskottets förslag om avslag på motionen mot Tobias 
Smedbergs (V) yrkande om bifall till motionen och finner att kommunstyrelsen bifaller 

arbetsutskottets förslag. 

Reservation  

Tobias Smedberg (V) och Karolin Lundström (V) reserverar sig mot beslutet till förmån 

för eget yrkande.  

 



Sida 65 (75) 

 

Kommunstyrelsen Datum: 

Protokoll 2022-08-31 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet. 

 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 198  

Svar på motion om One Tonne Life från Tobias 
Smedberg (V) 

KSN-2022-00274 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att besvara motionen med föredragningen i ärendet. 

Sammanfattning 

Tobias Smedberg (V) föreslår i en motion väckt 31 januari 2022 att kommunfullmäktige 

uppdrar till kommunstyrelsen att utveckla och genomföra ett försök att få ner 

koldioxidavtrycket till ett ton per person och år i ett flerfamiljshus.  

Beslutsunderlag  

• Protokollsutdrag kommunstyrelsens arbetsutskott 2022-08-23, § 241 

• Tjänsteskrivelse daterad 14 juni 2022 

• Bilaga, Motion om One Tonne Life från Tobias Smedberg (V) 

Yrkande 

Tobias Smedberg (V) yrkar bifall till motionen.  

Beslutsgång 

Ordföranden ställer arbetsutskottets förslag om besvarande av motionen mot Tobias 
Smedbergs (V) yrkande om bifall till motionen och finner att kommunstyrelsen bifaller 

arbetsutskottets förslag. 

Reservation 

Tobias Smedberg (V) och Karolin Lundström (V) reserverar sig mot beslutet till förmån 

för eget yrkande.  
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Kommunstyrelsen Datum: 

Protokoll 2022-08-31 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet. 

 

Utdragsbestyrkande 

 

 

§ 199  

Svar på motion om att bekämpa 
arbetslivskriminalitet från Therese Rhann (-) 

KSN-2022-00289 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att besvara motionen med föredragningen i ärendet. 

Sammanfattning 

Therese Rhann (-) föreslår i en motion väckt 31 januari 2022  

• att kommunen skapar en kontroll- och tillsynstjänst för att kartlägga, uppdaga 
och motverka arbetslivskriminalitet, samt 

• att denna kontroll- och tillsynstjänst ska ha en tipstjänst dit 
kommuninnevånare kan vända sig och anmäla arbetslivskriminalitet. 

Beslutsunderlag  

• Protokollsutdrag kommunstyrelsens arbetsutskott 2022-08-23, § 236 

• Tjänsteskrivelse daterad 8 augusti 2022 

• Bilaga, Motion om att bekämpa arbetslivskriminalitet från Therese Rhann (-) 

Yrkanden 

Eva Moberg (KD) yrkar bifall till motionen. 

Tobias Smedberg (V) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag.  

Beslutsgång 

Ordföranden ställer arbetsutskottets förslag om besvarande av motionen mot Eva 

Mobergs (KD) yrkande om bifall till motionen och finner att kommunstyrelsen bifaller 

arbetsutskottets förslag. 

  



Sida 67 (75) 

 

Kommunstyrelsen Datum: 

Protokoll 2022-08-31 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet. 

 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 200  

Svar på motion om höjande av krav för att få 
hyra lägenhet i allmännyttan från Roger 
Thelander (SD) 

KSN-2022-00670 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att avslå motionen. 

Sammanfattning 

Roger Thelander (SD) föreslår i en motion väckt 28 februari 2022 att kommunen ger 

direktiv till Uppsalahem att återinföra vissa inkomstkrav för förhyrning i hela 
beståndet. 

Beslutsunderlag  

• Protokollsutdrag kommunstyrelsens arbetsutskott 2022-08-23, § 237 

• Tjänsteskrivelse daterad 16 juni 2022 

• Bilaga, Motion om höjande av krav för att få hyra lägenhet i allmännyttan från 

Roger Thelander (SD) 

 

Yrkanden 

Eva Moberg (KD), Fredrik Ahlstedt (M), Therez Almerfors (M) och Simon Alm (-) yrkar 
bifall till motionen.  

Beslutsgång 

Ordföranden ställer arbetsutskottets förslag om avslag på motionen mot Eva Mobergs 
(KD) med fleras yrkande om bifall till motionen och finner att kommunstyrelsen bifaller 

arbetsutskottets förslag. 



Sida 68 (75) 

 

Kommunstyrelsen Datum: 

Protokoll 2022-08-31 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet. 

 

Utdragsbestyrkande 

 

Reservationer 

Simon Alm (-) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande och med följande 
motivering: 
Motionen förtjänar ett bifall och är välunderbyggd i sin problembeskrivning.  

Fredrik Ahlstedt (M), Therez Almerfors (M), Christopher Lagerquist (M) reserverar sig 

mot beslutet till förmån för eget yrkande.  

Särskilt yttrande 

Kent Kumpula (SD) anmäler följande särskilda yttrande: 

Hade jag kunnat yrka hade jag yrkat på bifall, det är en bra motion. 

 

  



Sida 69 (75) 

 

Kommunstyrelsen Datum: 

Protokoll 2022-08-31 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet. 

 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 201  

Svar på motion om ID-kontroll för erhållande 
av social hjälp via kommunen från Lisen 
Burmeister (SD) 

KSN-2022-00671 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att avslå motionen. 

Sammanfattning 

Lisen Burmeister (SD) och Kent Kumpula (SD) föreslår i en motion väckt i 

kommunfullmäktige 28 februari 2022 
 

1. att kommunen ställer krav på alla föreningar som erhåller bidrag att de enbart 
hjälper de som kommunen, enligt socialtjänstlagen, har skyldighet att hjälpa. 

 

2. att kommunen ställer ett krav på att alla föreningar kontrollerar identiteten på 

alla som erhåller någon form av bistånd så de säkerställer att vederbörande är 

bosatt i kommunen och inte heller har en utvisningsdom eller är efterlyst av 
polisen. 

 
3. att kommunen ställer ett krav på att alla föreningar som erhåller bidrag från 

kommunen anmäler till polisen om de får kännedom om någon som inte har 
rätt att vistas i landet eller undanhåller sig från Migrationsverket. 

Beslutsunderlag  

• Protokollsutdrag kommunstyrelsens arbetsutskott 2022-08-23, § 238 

• Tjänsteskrivelse daterad 15 juli 2022 

• Bilaga, Motion om ID-kontroll för erhållande av social hjälp via kommunen från 

Lisen Burmeister (SD) och Kent Kumpula (SD) 
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Kommunstyrelsen Datum: 

Protokoll 2022-08-31 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet. 

 

Utdragsbestyrkande 

 

Yrkande 

Simon Alm (-) yrkar att motionen besvaras med följande tre kompletterande att-satser 

-att kommunen ställer krav på alla föreningar som erhåller bidrag för social verksamhet 
att dessa medel öronmärks till att enbart hjälpa de som kommunen, enligt 

socialtjänstlagen, har skyldighet att hjälpa. 

-att kommunen ställer ett krav på att alla föreningar kontrollerar identiteten på alla som 
erhåller någon form av socialt bistånd så de säkerställer att vederbörande är bosatt i 

kommunen och inte heller har en utvisningsdom eller är efterlyst av polisen. 

-att kommunen ställer ett krav på att alla föreningar som erhåller socialt bidrag från 
kommunen anmäler till polisen om de får kännedom om någon som inte har rätt att 
vistas i landet eller undanhåller sig från Migrationsverket. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer arbetsutskottets förslag att avslå motionen mot Simon Alms (-) 
yrkande om besvarande av motionen och finner att kommunstyrelsen bifaller 

arbetsutskottets förslag.  

Reservation 

Simon Alm (-) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande och med följande 
motivering: 

Motionen vill komma åt en viktig problematik, men kan behöva justeras något för att ta 

hänsyn till de formella motargument arbetsutskottet lyfter fram. Motionens att-satser 

justeras därför för att förtydliga att den avser bidrag för sociala insatser, och inte 

exempelvis idrottsarrangemang. Vidare understryks i de justerade att-satserna att 
föreningarna står fria att göra vad de vill med de medel de anskaffar från annat håll, men 

att medel för sociala insatser från Uppsala kommun ska öronmärkas just för sådana 

ändamål i linje med motionens intention.  

Frågan om identitetskontroll är en kommunal invändning, och frågan om kommunala 

bidrag till föreningslivets stöd i det sociala arbetet är frivillig. Det betyder att kommunen 
står fri att avstå från att ta hjälp av föreningslivet i sociala insatser om dessa inte är 
beredda att erbjuda en insats som tillgodoser kommunens behov. Därmed kan 

kommunen ha en sådan målsättning, och sonika avslå ansökningar som inte också 
erbjuder sådana insatser tillsammans med de övriga sociala ändamål som ska uppnås. 

Om det inte fungerar alls juridiskt behöver Uppsala kommun upphöra med finansiering 

av frivilligorganisationers sociala insatser, samt tillskriva staten om att statens intressen 

inte kan tillgodoses utan lagändring på detta område. 
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Kommunstyrelsen Datum: 

Protokoll 2022-08-31 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet. 

 

Utdragsbestyrkande 

 

Särskilt yttrande 

Kent Kumpula (SD) anmäler följande särskilda yttrande: 
Hade jag kunnat yrka hade jag yrkat på bifall, det är en bra motion. 
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Kommunstyrelsen Datum: 

Protokoll 2022-08-31 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet. 

 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 202  

Svar på motion om diabetesstöd från Lisen 
Burmeister (SD) 

KSN-2021-01833 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att avslå motionen. 

Sammanfattning 

Lisen Burmeister (SD) föreslår i en motion väckt 14 juni 2021  

• att en förskola i Uppsala kommun får diabetesfokus med fast anställd personal 

som arbetar med barnen och som har genomgått en grundläggande 
utbildning för skol- och skolomsorgspersonal om diabetes, 

• att barn med diabetes har förtur i kön till förskolan med diabetesfokus, samt 

• att en fast vårdkontakt knyts till förskolan. 

Beslutsunderlag 

• Protokollsutdrag kommunstyrelsens arbetsutskott 24 maj 2022, § 163 

• Tjänsteskrivelse daterad 18 maj 2022 

• Bilaga 1, Motion om diabetesstöd från Lisen Burmeister (SD) 

• Bilaga 2, Protokollsutdrag från utbildningsnämnden 18 maj 2022 

Yrkande 

Simon Alm (-) yrkar att motionen besvaras enligt följande: 
-att i kommande revidering av ”Ersättningar pedagogisk omsorg 2022” inför 2023 inför 

lämplig ersättning för grundläggande utbildning och arbetstidsersättning för 

densamma. Detta vid dokumentets avgränsningar till berörda verksamheter och 
avgränsat till verksamheter där barn med diabetes redan förekommer eller har antagits. 
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Kommunstyrelsen Datum: 

Protokoll 2022-08-31 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet. 

 

Utdragsbestyrkande 

 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer arbetsutskottets förslag att avslå motionen mot Simon Alms (-) 
yrkande om besvarande av motionen och finner att kommunstyrelsen bifaller 
arbetsutskottets förslag.  

Reservation 

Simon Alm (-) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande och mot följande 
motivering: 

Motionen har en god intention, men har praktiska bekymmer. Det är inte likvärdigt att 
bara på en enda förskola ha denna specialisering och även problematiskt vad gäller 

turordningsreglerna som inte medger sådana kriterier.  

Istället borde motionens värdefulla anda besvaras med åtgärder som hanterar 

problematiken med otillräcklig kompetens och resurssättning för att ta väl hand om 
dessa barn. Det kan göras på liknande sätt som M, C och KD lyfter fram i sitt särskilda 

yrkande. 

Särskilda yttranden 

Jonas Petersson (C) anmäler följande särskilda yttrande: 

Det är viktigt att säkerställa att barn med medicinska diagnoser såsom diabetes faktiskt 
får det stöd i skolan som de behöver. Extraordinärt stöd eller tilläggsbelopp ska utbetalas 
likvärdigt där behov av stöd finns för dessa patientgrupper. Vi anser dock inte att man 

ska inrätta särskilda förskolor för dessa barn, utan anser att deras behov måste kunna 

mötas genom extra resurser i den ordinarie verksamheten. 

Kent Kumpula (SD) anmäler följande särskilda yttrande: 

Hade jag kunnat yrka hade jag yrkat på bifall, det är en bra motion. 
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Kommunstyrelsen Datum: 

Protokoll 2022-08-31 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet. 

 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 203  

Delegationsbeslut för perioden 6 juni – 24 
augusti 2022.  

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att lägga förteckning över delegationsbeslut för perioden 6 juni – 24 augusti 

2022 till protokollet. 
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Kommunstyrelsen Datum: 

Protokoll 2022-08-31 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet. 

 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 204 

Anmälningsärenden för perioden 6 juni – 24 
augusti 2022. 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att med godkännande lägga förteckning över anmälningsärenden 6 juni- 24 

augusti 2022 till protokollet. 

 

Följande ärenden anmäls: 

1. Minnesanteckningar från central skyddskommitté 15 juni 2022 

2. Protokoll från centrala samverkansgruppen (CSG) i Uppsala kommun,  

15 juni 2022 

3. Rapport från Landsbygdsriksdagen 2022, daterat 23 juni 2022 
4. Yttrande angående solcellspark i Funbo, daterat 28 juni 2022 

5. Månadsrapport per juli 2022 
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